
Máme tu jarné obdobie a s ňou aj 
upratovanie okolia našej obce.  

Akcia „Čistý Zohor,“ ktorú už rok y 
usporadúva naša obec prináša ovocie. Zapájajú 

sa do nej takmer všetk y organizácie v dedine, 
ale aj samotní občania tým, že si upracú 

a skrášlia okolie svojho domu, čistia sa park y…

I keď ešte stále sa nájdu medzi nami takí 
jedinci, ktorí si neuvedomujú, že bordel nepatrí 
do prírody, ale na smetisko, že papiere, 
obaly napr. z rôznych cukroviniek a iný odpad 
patrí do koša. Už od chvíle, kedy dieťa začne 
chápať, čo je odpad ho učíme, že sa nepatrí ho 
hodiť na zem, ale do odpadkového koša. 
Deň Zeme sa koná vždy 22. apríla a naši žiaci 
sa v škole tejto téme venujú celý jeden vyučovací 
deň. A nielen príroda si zaslúži našu pozornosť. 
V poslednej dobe je to aj voda. Aj tou by sme 
mali šetriť.
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Čistý Zohor 2010
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A čo takto Deň Zeme?

Tak… „Deň Zeme“ si pripomíname vždy 22. 
apríla už od roku 1970. Iniciátorom bol vraj en-
vironmentálny aktivista a senátor Spojených 
štátov z Wisconsinu, Gaylord Nelson, ktorý sa 
rozhodol nasmerovať vtedajšie mierové hnutie aj 
k téme ochrany životného prostredia. Urobil tak 
vraj na podnet vedcov a ekológov najmä z USA. 
Tí boli ovplyvnení fotografickými a telegrafický-
mi snímkami z kozmu, ktoré zadokumentovali 
krehkosť a zraniteľnosť našej planéty. Pokojne 
by sa tak dalo povedať, že ide o ekologicky mo-
tivovaný sviatok, ktorý vznikol ako reakcia na 
rozsiahle poškodzovanie životného prostredia. 
Jeho cieľom je predovšetkým potreba zachovania 
biodiverzity pre budúce generácie. Zároveň nám 
má pripomínať našu závislosť od cenných darov, 
ktoré nám zem dáva. Aké dôležité je uvedomovať 
si, a v dnešných časoch už dupľom, že prírodné 
zdroje nie sú nevyčerpateľné.

Podobne ako Svetový deň vody, aj Deň Zeme 
má každým rokom vyhlasovanú vlastnú tému 
a v roku 2023 je mottom: „Investujte do našej 
planéty“. Malo by ísť o pokračovanie kampane 
z predchádzajúceho roka, ktorej úlohou bolo po-
ukázať na našu zodpovednosť za záchranu ľud-
stva pred klimatickou krízou.

Čo dodať na záver? Myslím, že islamský 
mystik Hazrat Inajat Chán to vyjadril v jedi-
nej vete celkom presne. No, veď posúďte sami: 
„Niektorí ľudia hľadajú krásne miesto, iní zas 
sami robia miesta krásnymi“. Je len na nás sa-
motných, ku ktorej skupine sa pridáme, pretože 
práve rozhodnutím väčšiny spečatíme aj osud 
zeme. Nuž, kiežby bolo medzi nami čo najviac 
ľudí s dušou kolibríka 😊.

Počuli ste už niekedy o Svetovom 
dni vody?

Mám za to, že niektorí z nás o tomto dni po-
čuli viac, iní zas len tak okrajovo. Nuž, čože je to 
za netradičný novodobý sviatok?

Svetový deň vody je významným dňom, kto-
rý bol vyhlásený Organizáciou Spojených náro-
dov, zameriava sa na dôležitosť sladkej vody a od 
roku 1993 sa každoročne koná 22. marca. Osla-
vuje vodu, zvyšuje povedomie o viac ako dvoch 
miliardách ľudí, ktorí žijú bez prístupu k bezpeč-
nej vode, a nepochybne nám aj poskytuje príleži-
tosť dozvedieť sa viac o problémoch súvisiacich 
s vodou. Pokladať totiž vodu za samozrejmosť 
a tú najbežnejšiu kvapalinu v našom živote len 
preto, že sa domnievame, že je skrátka všade vô-
kol nás, je najväčším ľudským omylom. Voda je 
predsa tou najdôležitejšou zlúčeninou na zem-
skom povrchu a je abso-
lútne nenahraditeľnou 
pre všetky formy života. 
Je dôležitejšia ako jedlo 
a potrebujeme ju každo-
denne!

Tohtoročnou témou 
Svetového dňa vody 
je „Urýchlená zmena“ 
v kontexte celosvetového 
hľadania riešení a  pri-
jímania opatrení na vy-
riešenie globálnej vodnej 
krízy, a  to nielen nedo-
statku vody, ale aj nedo-
statočnej osvety v oblasti 
hygieny. Kampaň s hes-
lom „Buď zmenou, ktorú 

chceš vidieť vo svete“ má za cieľ motivovať ľudí, 
aby začali konať a aby začali od seba! Inšpirá-
ciou tejto tohtoročnej témy je starodávny príbeh 
z Peru o kolibríkovi*), ktorý opisuje ako ľudia 
reagujú počas krízy. Práve malý kolibrík uká-
zal všetkým naokolo, silným a veľkým, že každý 
z nás vie prispieť aj malou troškou k tomu, aby 
sme globálnu krízu v oblasti vody, sucha a hygie-
ny zmiernili. „Robil, čo mohol.“ Práve on má byť 
symbolom tej zmeny, ktorú chceme vidieť vo sve-
te. Požiadavky na spotrebu vody sa totiž neustále 
zvyšujú za účelom uspokojovania stúpajúcich 
potrieb rastúcej svetovej populácie. Podľa neo-
verených informácií by v roku 2030 malo žiť asi 
47 % ľudstva v oblastiach s nedostatkom vody, čo 
je hrozivo znejúca prognóza, ktorá si nepochybne 
vyžaduje nielen našu mimoriadnu pozornosť, ale 
aj činy, nemyslíte? Eva Bodorová

Svetový deň vody v školskom klube detí

 Obecný úrad v Zohore 
touto cestou pozýva občanov na zapojenie sa do akcie „ČISTÝ ZOHOR“,  

ktorou sa budú likvidovať čierne skládky v extraviláne obce  
v sobotu 6. mája  2023. Zraz účastníkov bude pred budovou obecného 

úradu o 9.00 hod. Rukavice a igelitové vrecia zabezpečí obecný úrad.Čistý Zohor 2010
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Novinky z obecného úradu 
V našej obci sa pomaly dokončuje nová 

škôlka, ktorá prinesie pokrytie dopytu po 
tejto službe v našej obci. O škôlke aj pravi-
delne informujeme na našich stránkach. 

• Uvažuje obec o ďaších krokoch v tejto 
oblasti, teda v oblasti vzdelávania?

Rastieme a je potrebné sa tomuto trendu 
prispôsobiť. Ako obec sledujeme trendy v 
oblasti rozširovania, pretože to je základný 
predpoklad toho, aby sme mali pod kontro-
lou infraštruktúru.
No a vzdelávanie je toho súčasťou. Teda od-
poveď je áno. Obec uvažuje a aj robí kroky 
tak aby sme kopírovali vývoj. Dnes je škola 

témou, ktorej sa intenzívne venujeme, pre-
tože je to vec, ktorá si vyžaduje dobrú prí-
pravu.

• Aký je orientačný časový harmonogram 
aktivít ohľadom rozšírenia našej základ-
nej školy?

Škola je zložitý organizmus. Ten je potreb-
né dobre spoznať a naplánovať. A z toho 
môžme pokračovať. 
Dnes sa baviť o časovom pláne je ešte príliš 
skoro, aj keď samozrejme v rámci zodpoved-
nej skupiny je časový rámec nastavený. Aj 
to je súčasť dobrého plánovania. V každom 
prípade, OZ bude pravideľne informovať o 

postupe a možnostiach v tejto oblasti.

• Čo je najbližší krok v tomto projekte?
Obec v spolupráci so školou dnes intenzívne 
pracuje na identifikovaní charakteristiky a 
detailov samotnej vzdelávacej činnosti. Kde 
sme dnes, kde môžme byť a kde raz musí-
me byť.
Je to obsiahla téma, plná ako informácií, tak 
aj vízií. Téma, ku ktorej je potrebné pripojiť 
množstvo odborníkov, ktorí nám pomôžu 
naplniť naše sny.
V každom prípade jednotlivé kroky a po-
stupy veľmi radi budeme komunikovať na 
stránkach našich obecných novín.

Rýchly internet v Zohore?
Doba si vyžaduje držať krok s vývojom a pre-
to sme ako obec cielene pracovali na zosie-
ťovaní našej obce optickou sieťou. Teda aby 
sa optický, vysokorýchlostný internet dostal 
ku každému občanovi Zohora. Starosta, po-
verený poslancami obecného zastupiteľstva 
oslovil a úspešne rokoval s telekomunikač-
nými operátormi s cieľom realizovať u nás 
v obci túto technológiu.

Radi by sme vás informovali, že startosta, 
Martin Zálesňák bol v tejto aktivite úspešný 
a spolu so spoločnosťou Telekom Slovensko 
dohodol začlenenie obce Zohor do plánu in-
vestícií.
Základná otázka je "kedy?" a na tú máme 
dobrú správu. Veci sa hýbu rýchlo a už pre-
behli rokovania s projektantom na obec-
nej úrovni. Výsledkom je, že obecný úrad 

podporí aktivity Slovak Telekomu, aby obča-
nia čím skorej získali možnosť vysokorých-
lostného pripojenia domácností na internet.
V dnešnej zložitej dobe je toto veľký úspech, 
pretože sa jedná o významnú investíciu na 
strane operátora, ktorá nie je samozrejmá. 
Preto sme radi, že vám môžme priniesť dob-
rú správu o svetle na konci kábla.

Ivan Mackovič, poslanec obecného zastupiteľstva

Vážení spoluobčania,
v spojitosti s jarným obdobím nastáva 

čas, kedy sa zvyšuje nebezpečenstvo vzni-
ku požiarov v prírodnom prostredí.

Tento zvýšený výskyt požiarov v prí-
rodnom prostredí je spôsobený aj činnos-
ťou občanov, najmä pri spaľovaní suchej 
trávy, lístia, konárov orezaných stromov 
a kríkov. Nemalý počet požiarov je spôso-
bený neopatrnosťou pri zakladaní ohňov 
priamo v lese alebo v jeho tesnej blízkosti.

Netreba zabúdať, že plošné vypaľova-
nie suchej trávy a iných porastov je záko-
nom o ochrane pred požiarmi zakázané. 
Práve pri tejto činnosti hrozí veľmi vysoké 
nebezpečenstvo vzniku požiaru.

Z uvedených dôvodov Hasičský a záchranný zbor apeluje na všetkých občanov, aby 
v záujme zníženia požiarovosti a predchádzaniu vzniku požiarov v súlade so zákonom 
o ochrane pred požiarmi dôsledne dodržiavali zákaz:

• vypaľovania suchej trávy,

• fajčenia a používania otvoreného ohňa na miestach so zvýšeným ne-
bezpečenstvom vzniku požiaru,

• zakladania ohňov v prírode, na poľnohospodárskych pasienkoch a po-
zemkoch, v lesoch a v ich blízkosti, mimo vyhradených ohnísk,

• zakladania ohňa v priestoroch alebo na miestach, kde môže dôjsť k jeho 
rozšíreniu.

V prípade zistenia porušenia ustano-
vení § 14 zákona o ochrane pred požiarmi 
upozorňujeme, že okresné riaditeľstvo 
Hasičského a záchranného zboru, môže 
fyzickej osobe uložiť v blokovom konaní 
pokutu do výšky 100 € a v priestupkovom 
konaní až do výšky 331 €.

Na zakladenie ohňov v prírode je po-
trebné využívať priestory na to určené, 
napríklad vybudované ohniská. Avšak 
v prípade ak je okresným riaditeľstvom 

vyhlásený čas zvýšeného nebezpečenstva 
vzniku požiaru, v žiadnom prípade neza-
kladať oheň priamo v lese a v ochrannom 
pásme, čo je 50 m od hranice lesného po-
zemku, ani na vybudovaných ohniskách.

Veríme, že svojím zodpovedným ko-
naním prispejete k zamedzeniu vzniku 
požiarov v prírodnom prostredí a tým aj 
k zníženiu škôd na lesných porastoch.

Za porozumenie ďakujeme

Pozor na požiare v prírodnom prostredí
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Uznesenie č. 3/1/2023 – Oza berie na vedomie
a )určenie zapisovateľky zápisnice: PhDr. Hana Slobo‑

dová
b) overovateľov zápisnice: Mgr. Marek Timko a Mgr. To‑

máš Miklošovič, PhD.
Uznesenie č. 3/2/2023- Oza
1. volí Návrhovú komisiu v zložení: Martina Rybárová, 

Miroslav Kovár, Jakub Badrna, Ing.  Ján Polakovič, 
Ing. Ivan Mackovič Eur Ing.

2. schvaľuje Návrh programu zasadnutia obecného 
zastupiteľstva

Uznesenie č. 3/3/2023 – Oza berie na vedomie kon‑
trolu uznesení obecného zastupiteľstva.

Uznesenie č. 3/4/2023 – Oza berie na vedomie Sprá‑
vu o  kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce 
Zohor za rok 2022.

Uznesenie č.  3/5/2023  – Oza schvaľuje na základe 
výberového konania cenovú ponuku od spoloč‑
nosti ÚPn,  s.  r.  o. Drotárska cesta 6166/94, 811 02 
Bratislava, IČO: 35 892 412, na zákazku: „Spracova‑
nie Územného plánu zóny  – lokalita B10“, za cenu: 
23.400,00 € s DPH.

Uznesenie č. 3/6/2023 – Oza schvaľuje zápis do obec‑
nej kroniky za rok 2021.Uznesenie č.  3/7/2023  – 
Oza berie na vedomie Správu komisie kultúry.
Uznesenie č. 3/8/2023 – Oza

1. ruší Uznesenie č. 26/8/2022 zo dňa 09. 09. 2022.
2. schvaľuje odpredaj časti obecného pozemku parc. 

č. 847/4 reg. „E“ o výmere 24 m2 žiadateľom Jurajovi 
Mackovičovi a  Zuzane Mackovičovej, rod. Repáňo‑
vej, obaja bytom Dolná ulica č. 252/26, 900 51 Zo‑
hor, formou ako prípad hodný osobitného zreteľa, za 
cenu 20,00 €/m2.

 Zdôvodnenie osobitného zreteľa: Predmetná časť 
pozemku je pod existujúcou stavbou vo vlastníctve 
žiadateľov. Ide o vysporiadanie pozemku pod existu‑
júcou stavbou vo vlastníctve žiadateľov. Predmetnú 
časť pozemku nie je z  dôvodu existujúcej stavby 
možné využiť na iný účel.

Uznesenie č. 3/9/2023 – Oza schvaľuje odpredaj čas‑
ti obecného pozemku parc. č.  847/4 reg. „E“ o  vý‑
mere cca  15 m2 žiadateľovi Nikolasovi Gbelskému, 
Dolná ulica č. 98, 900 51 Zohor, formou ako prípad 
hodný osobitného zreteľa za cenu 20,00 €/m2.

 Zdôvodnenie osobitného zreteľa: Jedná sa o  poze‑
mok, ktorý je pod zastavanou časťou rodinného 
domu vo vlastníctve žiadateľa. Pozemok nie je mož‑
né využiť na iný účel. Ide o vysporiadanie pozemku 
pod existujúcim rodinným domom vo vlastníctve 
žiadateľa.

Uznesenie č. 3/10/2023 – Oza berie na vedomie žia‑
dosť AFR GROUP, s. r. o., Jána Ondruša 19/C, 900 31 
Stupava o  odsúhlasenie zámeru vybudovať na po‑
zemku parc. č. 24138 reg. „C“ v k. ú. Zohor, zariadenie 
na zber a zhodnocovanie stavebných odpadov.

Uznesenie č. 3/11/2023 – Oza nesúhlasí so žiadosťou 
Valérie Jablonickej, Kováčska ulica č. 286/16, 900 51 
Zohor o zmeny a doplnky Územného plánu obce Zo‑
hor na pozemku parc. č. 22516 reg. „C“.

Uznesenie č.  3/12/2023  – Oza schvaľuje na základe 
výberového konania cenovú ponuku na vypracova‑
nie štúdie rozšírenia Základnej školy Albína Brunov‑
ského v Zohore, ktorú predložil Ing. arch. Ivan Jarina, 
Karpatská č. 584/131 A, 900 33 Marianka, v celkovej 
cene 9.200,00 € bez DPH (nie je platcom DPH).

 Na základe hlasovania Uznesenie bolo prijaté. Na 
základe hlasovania bolo prijaté Uznesenie: OZ ne-
súhlasí s  cenovú ponuku na vypracovanie štúdie 
rozšírenia Základnej školy Albína Brunovského 
v  Zohore, ktorú predložil Ing.  arch.  Ivan Jarina, 
Karpatská č. 584/131 A, 900 33 Marianka, v celko-
vej cene 9.200,00 € bez DPH (nie je platcom DPH).

Uznesenie č.  3/13/2023  – Oza nesúhlasí so začatím 
obstarávania zmien a  doplnkov územného plánu 
obce Zohor pre nadväzné záujmové územie v rozsa‑
hu etapy č. IV (25 401,67 m2) pre BEL ‑HOUSE, a. s., 
Volgogradská č. 13, 080 01 Prešov.

Uznesenie č.  3/14/2023  – Oza nesúhlasí so žiados‑
ťou p. Bachratého, Sabola a Javorského v zastúpení 
Jánom Danišom, Sadová č. 23, 900 31 Stupava, aby 
mohli realizovať výstavbu celej cesty v jednej etape 
na pozemku parc. č. 21692/1 reg. „C“.

Uznesenie č.  3/15/2023  – Oza súhlasí so žiadosťou 
ZOHOR Housing, s. r. o., Kragujevská č. 8414, 010 01 
Žilina, o  zmenu ÚP obce Zohor pre pozemky parc. 
č. 21588 a 21609/1 reg. „C“.

 Na základe hlasovania bolo prijaté Uznesenie: OZ 
nesúhlasí so žiadosťou ZOHOR Housing,  s.  r.  o., 
Kragujevská č.  8414, 010 01 Žilina, o  zmenu ÚP 
obce Zohor pre pozemky parc. č. 21588 a 21609/1 
reg. „C“.

Uznesenie č. 3/16/2023 - Oza nesúhlasí so žiadosťou 
Adriana Fumača, Alberta Hubeka č. 5, 900 51 Zohor, 
o  odkúpenie bunkra vo vlastníctve Obce Zohor na 
pozemku parc. č. 21244 reg. „C“ za účelom odklada‑
nia pascí používaných pri monitoringu hmyzu.

Uznesenie č.  3/17/2023  – Oza súhlasí so zriadením 
bezodplatného vecného bremena práva ťahania 
inžinierskych sietí na obecnom pozemku parc. 
č. 843/2 reg. „C“ v prospech Západoslovenská distri‑
bučná, a. s., Čulenova č. 6, 816 47 Bratislava.

Uznesenie č. 3/18/2023 – Oza nesúhlasí s uzatvore‑
ním Zmluvy o uzavretí budúcich zmlúv o odovzda‑
ní a  prevzatí objektov vyvolaných investícií medzi 
Železnicami Slovenskej republiky a  Obcou Zohor 
a taktiež nesúhlasí s prevzatím akýchkoľvek objek‑
tov do majetku alebo správy Obce Zohor v  rámci 
projektu „Modernizácia železničnej trate Devínska 
Nová Ves – štátna hranica SR/ČR“.

Uznesenie č.  3/19/2023  – Oza ruší Uznesenie 
č. 7/3/2019 zo dňa 13. 9. 2019.

Uznesenie č.  3/20/2023  – Oza berie na vedomie 
Správu komisie výstavby, životného prostredia 
a územného plánovania.

Uznesenie č. 3/21/2023 – Oza
 berie na vedomie zmenu rozpočtu č. 10 obce Zohor 

na rok 2022 vykonanú na základe rozpočtového 
opatrenia starostu obce bez pripomienok.

 berie na vedomie zmenu rozpočtu č. 11 obce Zohor 
na rok 2022 vykonanú na základe rozpočtového 
opatrenia starostu obce bez pripomienok.

Uznesenie č. 3/22/2023 – Oza schvaľuje na základe 
§ 10 ods. 1 písm. b) VZN č. 3/2004 o spôsobe určenia 
úhrady, o  výške úhrady a  spôsobe platenia úhrady 
za opatrovateľské služby poskytnutie príspevku na 
obedy pre Milana Kimličku, Dolná 124, 900 51 Zohor.

Uznesenie č. 3/23/2023 – Oza
 súhlasí s  poskytnutím jednorazovej sociálnej dáv‑

ky Jánovi Ružičkovi, Požiarnicka 10, Zohor vo výške 
150 €, ktorá je účelovo určená na lieky viazané na 
lekársky predpis, a  ktorej použitie je povinný zdo‑
kladovať do 31. 08. 2023.

 berie na vedomie žiadosť Magdy Ružičkovej, Po‑
žiarnicka 10, Zohor o jednorazovú sociálnu dávku na 
opravu bývania, ktoré je v havarijnom stave a hygie‑
nické potreby.

Uznesenie č.  3/24/2023  – Oza súhlasí s  navýšením 
dotácie pre Futbalový klub FC Zohor na rok 2023 
o 3.000 € na účely zvýšených nákladov na odmenu 
trénera.

Uznesenie č.  3/25/2023  – Oza schvaľuje podľa § 4 
ods. 2 zákona č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení 
a  platových pomerov starostov obcí a  primátorov 
miest v  znení neskorších predpisov zvýšenie platu 
starostu zo 45% na 60 % od 01. 03. 2023.

Uznesenie č. 3/26/2023 – Oza
1. súhlasí so žiadosťou LUKAgast, s. r. o., Domkárska 9, 

900 51 Zohor, IČO 35963727 o  navýšenie sumy 
stravnej jednotky o 0,34 € za stravnú jednotku, t. j. 
3,84 € s DPH za obed.

2. poveruje starostu obce k  podpísaniu dodatku 
č.  1 Zmluvy o  poskytovaní stravovania zo dňa 
09. 09. 2022 s účinnosťou od 1. 3. 2023.

Uznesenie č.  3/27/2023  – Oza schvaľuje Zmluvu 
o nájme ihriska p. č. 843/136 (ľadová plocha) medzi 
Obcou Zohor, Námestie 1. mája 1/1, 900 51 Zohor 
a Technickými službami Zohor, spol. s r. o., Námestie 
1. mája 1/1, 900 51 Zohor.

Uznesenie č.  3/28/2023  – Oza berie na vedomie 
Správu komisie finančnej, sociálnych vecí a zdravot‑
níctva.

Uznesenie č. 3/29/2023 – Oza berie na vedomie Sprá‑
vu komisie poriadkovej a technickej infraštruktúry.

Uznesenie č.  3/30/2023  – Oza berie na vedomie 
vzdanie sa členstva Ing.  Jána Polakoviča v  komi‑
sii poriadkovej a  technickej infraštruktúry ku dňu 
6. 2. 2023.

Uznesenie č. 3/31/2023 – Oza berie na vedomie ab‑
dikáciu z funkcie veliteľa Dobrovoľného hasičského 
zboru 1 v Zohore pána Františka Orta.

Uznesenie č. 3/32/2023 – Oza menuje pána Martina 
Havlína na výkon funkcie veliteľa Dobrovoľného ha‑
sičského zboru 1 v Zohore.

Uznesenie č.  3/33/2023  – Oza berie na vedomie 
Správu komisie vzdelávania a športu.

Uznesenie č.  3/34/2023  – Oza berie na vedomie 
Správu náčelníka Obecnej polície.

Uznesenie č.  3/35/2023  – Oza schvaľuje Dodatok 
č. 1 k Zmluve o nájme nebytových priestorov zo dňa 
22. 09. 2014, medzi Obcou Zohor, Námestie 1. mája 
1/1, 900 51 Zohor a SENIOR ZOHOR n. o. Dolná 46, 
900 51 Zohor.

Uznesenia z 3. rokovania Obecného zastupiteľstva Obce Zohor zo dňa 10.2.2023 

Oznamujeme občanom, že v dňoch od 16. do 18. mája 2023
budú pracovníci Obecného úradu v Zohore vydávať v Kultúrnom dome:

•  platobné výmery na daň z nehnuteľnosti a daň za psa  
•  poštové poukážky na poplatok za komunálny odpad.

 Taktiež budete môcť zaplatiť cintorínsky poplatok a stočné.

Tieto poplatky bude možné platiť  v hotovosti aj bankomatovou kartou.

Uvedené si budete môcť vybaviť:

Utorok od 8.00 do 11.30 a od 12.30 do 18.30
Streda od 8.00 do 11.30 a od 12.30 do 17.00

Štvrtok od 8.00 do 11.30 a od 12.30 do 17.00
V týchto dňoch bude knižnica ZATVORENÁ.
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Komisia vzdelávania a športu
V prvom tohtoročnom čísle Zohorkské-

ho hlasu sme začali s predstavovaním komi-
sii, ktoré pracujú pri obecnom zastupiteľstve 
v našej obci. Činnosť kultúrnej komisie nám 
priblížil jej predseda Jakub Badrna. Spolu 
s ním v tejto komisii zasadajú aj Jana Bu-
chancová, Miroslav Kovár, Ivan Mackovič, 
Ing. a Martina Rybárová.

Ďalšia komisia, ktorú Vám predstavíme 
je Komisia vzdelávania a športu. Jej členovia 
sú Jakub Gerthofer, Ing. et Ing, Marek Gra-
nec, Mgr., Juraj Mackovič a Tomáš Miklošo-
vič, Mgr. PhD. A predsedom je Miroslav Ko-
vár, ktorý nám priblížil činnosť tejto komisie.

• Čo je jej hlavným predmetom komisie 
vzdelávania a športu?

Predmetom komisie vzdelávania a špor-
tu je sledovanie a koordinovanie úloh na 
jednotlivých úsekoch, členovia komisie 
pripravujú celoročné športové akcie. Ko-
misia spolupracuje s  vedením materskej 
a základnej školy a s Radou školy pri ma-
terskej a základnej škole. Predkladá návr-
hy na zvýšenie a udržanie kvality vzdeláva-
cieho a mimoškolského procesu, predkladá 
návrhy na zvýšenie a udržanie kvality špor-
tového vyžitia v obci. Spolupracuje so všet-
kými záujmovými organizáciami, fyzickými 
či právnickými osobami, pri organizovaní 
športovo-spoločenských podujatí v  obci 

celoobecného charakteru. Navrhuje spô-
soby skvalitnenia a atraktivity športového 
diania v obci, aktivizuje mládež. Posudzu-
je oprávnenosť žiadostí o dotáciu v zmysle 
platného VZN obce.

• To znamená, že hlavnou náplňou vašej 
komisie je šport a školstvo. Akým té-
mam, akciám sa budete venovať v tom-
to roku?

Ako ste si všimli v Zohore nám rastie 
nová materská škôlka, máme v škole nové 
multifunkčné ihrisko, ktoré zvýšilo kredit 
našej aj tak úspešnej základnej škole. Za-
číname pracovať na zväčšení kapacity zák-
ladnej školy. Čo sa týka športu, tak v Zohore 
nám funguje viacero klubov. Som nesmier-
ne rád, že sa darí našej mládeži vo futbale, 
hokejbale, ale aj v iných športoch. Asi naj-
väčší úspech dosiahla naša paralympijska 
lyžiarka Alexandra Rexova, ktorá bola zlatá 
na paralympiáde. A aj z majstrovstiev sveta 
si priniesla striebornú a bronzovúmedailu. 
Som nesmierne hrdý, že máme v Zohore je-
den z najkrajších športových areálov v okolí. 
V tomto období by sa malo začať s výstavbou 
ihriska na plážový volejbal a na budúci rok 
pribudne pumptrekova dráha, kde sabudú 
môcť deti, ale aj dospelí do sýtosti vyšantiť 
na bicykloch, kolobežkách, či korčuliach.

• Pred vypuknutím koronakrízy sa v našej 
obci konali športové hry. Nepremýšľate 
ich obnoviť alebo pripraviť pre rekreač-
ných športovcom nejaké iné podujatie?

Áno premýšľali a vymysleli sme si v spo-
lupráci s obecným úradom na tento rok nový 
projekt s názvom Cibuľový valibuk. Už ná-
zov hovorí, že to bude o sile, šikovnosti, vy-
trvalosti. Bude to taká naša obdoba preteku 
sparťan race, čiže pretek cez rôzne prekážky. 
Bude sa konať 17. Júna 2023 na našom multi-
funkčnom ihrisku od 15:00. Mysleli sme na 
všetkých, a preto budú pretekári rozdelení 
do viacerých vekových skupín. Každý si pri-
de na svoje. Po vyhlásení výsledkov sme pri-
pravili koncert kapely Wooders a potom ešte 
DJ zahrá niečo do tanca. Všetci ste srdečne 
vitaní. Bližšie informácie nájdete pod týmto 
článkom a v sekcii pozvánky na strane 30.

• Ste naklonení aj pripomienkam alebo 
nápadom zo strany občanov obce?

Určite áno. Budeme veľmi radi ak sa 
s  akýmkoľvek dobrým nápadom, pripo-
mienkou ozvú. Obrátiť sa môžu priamo 
na mňa. Kontakt nájdu na obecnej stránke 
www.obeczohor.sk

Ďakujeme pánovi Miroslavovi Kovárovi 
za rozhovor.

Za Zohorský hlas J. Ščepánková

Separovanie 
v obci

V záujme predchádzania zvy-
šovania nákladov na odpady sa 
obec snaží všemožne rozširovať 
možnosti separácie, tým znižovať 
objem tuhého komunálneho od-
padu. Každoročne obec spracúva 
výsledky separovania komunálne-
ho odpadu v našej obci. Pre porov-
nanie uvádzame výsledky za roky 
2021 a 2022.

Názov odpadu
množstvo odpadu v kg

za rok 2022 za rok 2021
zmesový komunálny odpad 845250 887450
papier a lepenka 71520 66690
sklo 53890 58700
plasty 74690 90390
biologicky rozložiteľný odpad 223720 210050
iné biologicky rozložiteľné odpady 40490 38210
biologicky rozložiteľný kuchynský a reštauračný odpad 4230 990
textílie 700 930
šatstvo 8840 9600
jedlé oleje a tuky 560 500
vyradené zariadenia obsahujúce chlórfluór. uhľovodíky 2430 940
vyradené elektrické a elektronické zariadenia 800 226
vyradené elektrické a elektronické zariadenia 4441 1279
objemný odpad 140810 232060
drobný stavebný odpad 64580 339320
01 meď, bronz, mosadz 3021 2906
02 hliník 5692 11624
03 olovo 18 98
05 železo a oceľ 3358670 312073
06 cín 1
07 zmiešané kovy 75988 16981
batérie a akumulátory uvedené v 160601, 160602 alebo ... 2324 3166
obaly z kovu/hliník 30563 637
iné biologicky nerozložiteľné odpady ‑ sviečky 740
Celkové množstvo komunálnych odpadov vzniknutých v obci 5.013.228 2.285.560
Vytriedené zložky 3.922.098 787.780
úroveň vytriedenia KO = 78,23 % = 34,47%
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Najdrahšia tekutina na svete
Darovanie krvi je úžasná vec. Je to ces-

ta ako pomôcť. U nás v Zohore sa to darí 
vďaka miestnemu spolku Červeného kríža. 
Desiateho februára sa 18 litrov tejto vzác-
nej tekutiny nazbieralo vďaka takmer šty-
ridsiatim dobrovoľným darcom. A nielen 
tým pravidelným, ale aj novým darcom sa 
podarilo prispieť do tejto zbierky. Dovoľte 

mi poďakovať všetkým týmto odhodlaným 
ľudom. Verím, že pomôžu rozšíriť naše 
rady o ďalších, ktorí chcú takouto formou 
pomáhať. Teším sa a pevne verím, že sa 
znova stretneme v kultúrnom dome 23. 
júna a 20. októbra na ďalšom spoločnom 
stretnutí darcov krvi.

text a foto: Juraj Mackovič

Uvítanie detí do života
Oznam pre rodičov a ich deti  

narodené od 1.1.2022 do 31.12. 2022  
s trvalým pobytom v obci Zohor 

Vážení rodičia, ak máte záujem a chcete sa zúčastniť  
na tejto krásnej slávnosti, prosíme o vyplnenie písomnej prihlášky. 

Prihlášku nájdete na webe obce  v sekcii tlačivá,  
resp. si ju môžete vyzdvihnúť na Obecnom úrade v Zohore.

Vyplnenú prihlášku je nutné priniesť osobne  
na obecný úrad (nie poštou) do 30.6. 2023.

Kontaktná osoba:   Zuzana Filipová, matrika@obeczohor.sk, 
   tel.: 02/659 61 122 • 0915 700 454

JAR V ZÓHRU  
- 2023 -

Prehľad udalostí 

APRÍL 
26. 4.  Veselá trojka Pavla 

Kršky v KD 
29. 4.  Burza oblečenia 
30. 4.  Stavanie mája 

  - DHZ Zohor 

MÁJ 
5. 5.  DOD požiarna 

zbrojnica  
 - DHZ Zohor

13. 5.  Petangový turnaj - 
OZZO

14. 5.  Deň Matiek v KD
21. 5.  Fašang + prádky  

 - FS Zóhran 
27. 5.  Detská skupina Vega 

- Hudobný workshop 
pre deti

27. 5.  Zraz historických 
vozidiel

JÚN 
1. 6.  MDD - Areál ZŠ 

Albína Brunovského 
Zohor

3. 6.  Cyklo maratón 
10. 6.  Krst knihy  

     Plochá dráha  
- Dávid Mackovič

17. 06.  Cibuľový valibuk 
- športová súťaž, 
areál MŠA Zohor

24. 6.  Memoriál Karola 
Sabola - FC Zohor

24.6.  Nočná súťaž 
hasičov - MŠA Zohor

ZMENA VYHRADENÁ

mailto:matrika@obeczohor.sk
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Kroje a maškare  
na scénu

V sobotu 18. februára sa mnohí z nás 
vybrali do kultúrneho domu na „Krojova-
ný fašang.“

Fašiangy sú najveselšie zvyky počas 
roka. Predchádzajú veľkonočnému pôst-
nemu obdobiu (začínajú sa na Troch kráľov 
a končia sa Popolcovou stredou). V minulos-
ti ako aj dnes sú obdobím veselosti a hodo-
vania, vyvrcholením ktorého je fašiangová 
zábava. Symbolom konca fašiangov je po-
chovávanie basy.

Pochovávanie basy v našej dedine už via-
cero rokov usporadúva Občianske združe-
nie Zohorské ozveny a Obecný úrad Zohor 
v spolupráci s Folklórnou skupinou Zóhran 
a Občianskym združením A proč né?.

Začiatok zábavy bol stanovený na osem-
nástu hodinu večernú. Sála bola vyzdobená 
v bielo -modrom tóne, tak ako naše kroje, 

v ktorých nás mlá-
denci a  dievča-
tá privítali. Každý 
návštevník dostal 
modrú mašličku 
a štamprlík na „zá-
hrící,“ a  zábava sa 
mohla začať.

Otvorenie zábavy a pýtanie „fašangu“ 
pripadlo predsedovi kultúrnej komisie Ja-
kubovi Badrnovi a starostovi obce Martinovi 
Zálesňákovi. Pozdraviť nás prišiel aj pred-
seda Bratislavského samosprávneho kraja 
pán Juraj Dropa s manželkou. V hlavnom 
programe vystúpili malí folkloristi Detskej 
folklórnej skupiny Zóhranek. Ich tanečno-
-spevácke pásmo bolo krásne, veselé a hra-
vé. Naladilo všetkých prítomných na tú 
správnu ľudovú nôtu.

Sála bola plná masiek 
a krojovaných párov. Zo všet-
kých odborná porota zlože-
ná z usporiadateľov vybrala 
z každej kategórie tri najza-
ujímavejšie a najkrajšie kro-
je a najuletenejšie a najkre-
atívnejšie masky. Do tanca 
vyhrávali cimbalová muzika 
Ludovka. Sk hore vo svadob-
ke a v hlavnej sále dychová 
hudba Túfaranka. Než priš-
lo k samotnému pochováva-
niu basy si pre návštevníkov 

„fašangu“ pripravili organizátori vďaka 
sponzorom bohatú tombolu a „kvjecinový 
tanec,“ čo znamená, že každá dáma z parke-
tu odchádzala s kvetinkou.

S príchodom polnoci sa začalo pocho-
vávanie basy. Na parket nastúpili členovia 
občianského združenia A proč né? a folklo-
risti. Na čele „s pánem farárem a pomocným 
miništrantem“ sa base jak sa patrí a sluší 
„podzekovali za ceuoročnú robotu,“ že sa 
starala o to, aby bolo v našej dedine veselo 
a „jak sa poví šecko naporádku.“ Potom sa 
s ňou za hlasného „puaču“ všetci rozlúčili 
a na krátku doby ju uložili na odpočinok.

Kedže „púst“ začal až od utorka o polno-
ci a bola ešte len nedeľa, zábava pokračovala 
do skorých ranných hodín.

Trinásty krojovaný fašang je za nami, ale 
neplačte. Ešte sa zopár dní vyspíte a bude 
tu ďalší. Už teraz sa tešíme a ďakujem všet-
kým, či už usporiadateľom za ich čas, ktorí 
venovali príprave, návštevníkom, že sa pri-
šli zabaviť, sponzorom za dary do tomboly 
a všetkým ostatným, ktorí priložili akým-
koľvek spôsobom ruku k dielu.

Za redakciu Zohorského hlasu J. Ščepánková



8

Dňa 25. marca sa v kultúrnom dome 
v Zohore konalo Záhorácko -poetické pod-
ujatie Rodnú rečú. Toto podujatie nadvia-
zalo na tradíciu organizovania prehliadok 
ľudových rozprávačov.

Na podujatí sa predstavili rečníci, ktorí 
prednášali úryvky z kníh od autorov, ktorí 
píšu v záhoráckom nárečí. Boli to známi lo-
kálni rečníci, ale aj osobnosti z televíznych 
obrazoviek. Vystúpila Natália Havlíčková 
z Gajar, Samuel Vrlák z Malaciek, ale aj zná-
ma herečka Oľga Belešová, ktorá sa hrdo hlá-
si k záhoráckym koreňom, konkrétne obci 
Suchohrad kde aj žije.

Celé podujatia konferoval Jakub Badrna, 
ktorý na záver tiež predniesol úryvok zo zá-
horáckej tvorby.

Pozvanie prijali aj garant podujatia sta-
rosta obce Zohor Martin Zálesňák, autori 
kníh Konc jak živé a Húteček Starína Maceja 
z dolního konca Pavol Slezák a Bobo Blecha. 

Ak by ste mali záujem obidve knihy 
si môžete požičať aj v našej obecnej 
knižnici. To len tak pre zaujímavosť.

Počas podujatia mohli návštevníci 
ochutnávať vína od vinárov z Malo-
karpatskej oblasti – Víno Hugo, vinár-
stvo Požgay a Hruštič a víno Patris Dr-
ška. Okrem toho sa mohli pohostiť aj 
na ponuke od Vínotéky Igora Kuchára.

Tu pravú atmosféru celému podu-
jatiu dotvárala ľudová hudba Kamará-
dzi z Kútov, ktorá vypĺňala prestávky 
medzi rečníckymi vstupmi a zároveň 
dopriala rečníkom krátky oddych 
a návštevníkom si troška zakrepčiť.

Bol to skvelý večer. Dúfame, že 
nebol posledný a bude pokračovať aj 
budúci rok a aj tie ďalšie a že aj vďa-
ka takýmto ľuďom sa podarí zachovať 
naše jedinečné nárečie a kultúru pre 
nasledujúce pokolenia.

Redakcia Zohorského hlasu

Desiatky rokov sa marec považuje za me-
siac knihy (od roku 1955). V našej knižnici bol 
už tradične spojený s aktivitami venovanými 
najmä deťom základnej a materskej školy.

V čase od 6. do 12. marca prebiehal Týž-
deň slovenských knižníc. V tomto týždni 
knižnicu navštívili naši najmenší čitate-
lia z materskej školy a začali sa stretnutia 

s  literatúrou pre žiakov 
školského klubu detí. Na 
pomoc sme si pozvali pani 
učiteľku Križanovú, ktorá 
si pre deti pripravila číta-
nie z knihy o dvojičkách Le-
ovi a Nike. Príbehy, ktoré sa 
v knihe nachádzali boli pre 

deti zaujímavé aj tým, že sa pri čítaní učili 
vybrané slová, ktoré boli v knihe farebne 
zvýraznené. Nechýbal ani rozhovor o tom 
čo práve decká čítajú a či vôbec čítajú. Boli 
to zaujímavé a veľmi užitočné rozhovory 
pre nich, ale aj pre mňa ako knihovníčku. 
Vďaka pani vychovávateľka Erika Dinušová. 
Bol to skvelý nápad.

Rodnú rečú

Pozvánka do  
knižnice
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Noc s Andersenom
Tak toto podujatie ako knihovníčka mi-

lujem najviac. Celý rok sa naň teším a pripra-
vujem. Byť s deťmi vo večerných a nočných 
hodinách v priestoroch našej, síce malej, ale 
na knihy bohatej knižnice je úžasné. O túto 
atrakciu je vždy veľký záujem, ale nie 
všetci sa sem dostanú. Účasť na Noci 
s Andersenom si každý musí zaslúžiť. 
Výber sa ohraničil vekom a do knižnice 
sa dostali žiaci tretích a štvrtých roční-
kov. Samozrejme nie celé triedy. Sto-
percentnú účasť mali zabezpečenú tí 
žiaci, ktorí sa dostali do školského kola 
Hviezdoslavovho Kubína, tie ktoré sú 
čitateľmi knižnice a nenocovali v kniž-
nici v minulom roku. Keďže, ako som už 
spomenula knižnica je pomerne malá. 
Veľa sa nás sem nezmestí, tak som sa 
rozhodla, že 25 detí je akurát.

Určite ste zvedaví čo sa na takej Noci 
s Andersenom robí. Vždy je pripravený bo-
hatý program. Nebolo tomu inak ani v tom-
to roku. Noc s Andersenom robí knižnica 
spolu so základnou školou. Pani učiteľky 
Ivka Duffková a Mirka Hrodeková a pani 
vychovávateľa Irenka Mikletič sú pre mňa 
neoceniteľnými osobami bez ktorých by sa 

toto podujatie nedalo robiť. Ďakujem Vám 
za seba a aj za deti.

Všetci sme sa stretli pred šiestou hodi-
nou v priestoroch knižnice. Ako hosťa sme 
si tento rok pozvali pani spisovateľku a už 

asi štyri roky aj našu obyvateľku Mirku Ábe-
lovú. Pani Mirka začala písať básne pre do-
spelých, ale po narodení detí sa začala veno-
vať aj literatúre pre deti. Porozprávala nám 
niečo o sebe, o svojej práci, o písaní a pre-
čítala nám vianočný príbeh o zohorskom 
vianočnom dome. Iste všetci viete o ktorom.

Celé naše nocovanie bolo venované kni-
he, ktorá vyšla pred 90 rokmi a napísal ju 

český spisovateľ Ondrej Sekora a asi by ste 
nenašli žiadneho čitateľa, ktorý by nepoznal 
Ferda Mravca. Prečítali sme si úryvok z kni-
hy O Ferdovi a potom decká spolu s pani 
Mirkou napísali štyri vlastné príbehy o tom-

to mravcovi s červenou mašľou pod kr-
kom, vďaka pani učiteľkám Ivke a Mir-
ke sa stali ilustrátormi týchto príbehov 
a s pani Irenkou si vyrobili svoju vlast-
nú mašľu a masku na tvár. O polnoci po 
knižnici behalo 25 mravcov Ferdov. Po-
viem Vám dostať ich do spacákov veru 
nebolo ľahké, ale nakoniec sa nám to 
podarilo a „mravenisko“ pospalo.

Ale ešte predtým než naši nocľaž-
níci toto všetko absolvovali posilnili sa 
pizzou a koláčikmi od úžasných mami-
niek.
Bolo nám spolu krásne a veselo a dúfam, 

že o rok sa znova stretneme i keď možno prí-
du zase noví „Andersenovníci,“ bude iný 
program, ale bude zase „fajne!“

Už sa na Vás všetkých teším!!!
P. S. v ďalšom čísle Zohorského hlasu 

sa môžete tešiť na „zbrusu“ nové príbehy 
o Ferdovi Mravcovi.

text a foto: J. Ščepánková

Ďalšou marcovou akciou, na ktorú 
sa tešili najmä naši malí prváčikovia, bol 
slávnostný zápis do knižnice. Prišli spoloč-
ne so svojimi pani učiteľkami a plní oča-
kávaní a tešili, že už aj z nich sa koneč-
ne stanú čitatelia. Veď už poznajú všetky 

písmenká a aj podpísať sa vedia. Nevedeli 
sa dočkať, kedy si budú môcť knihy, ktoré 
sa im zapáčili požičať domov. Čakala ich 
však ešte jedna povinnosť a to dať vypí-
sať prihlasovací lístok rodičom, ale to už 
zvládli na jednotku, veď sú už veľkí. A tak 

sa naša knižnica rozrástla o 36 nových či-
tateľov.

Samozrejme do knižnice prišli aj ďalšie 
triedy na exkurziu alebo len na „pokec“ o li-
teratúre, o tom čo práve čítajú na hodine li-
teratúry alebo aké knihy sa im páčia.
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Kurníkšopa, to bola ale nálož
Kurnikšopa je názov novej divadelnej 

hry, ktorú divadelný spolok Šáchor odpre-
mieroval 18. a 19. marca v priestoroch kul-
túrneho domu. Autorom hry je Jozef Oveč-
ka, réžiu mal pod palcom Andrej Lacko, 
ktorý spolu s Martinom Bartošom upravili 
aj text. Kostýmy navrhla kostýmová výtvar-
níčka Barbora Kotryová.

Kurníkšopa je komédia 
v záhoráckom nárečí, 
odohráva sa v dedin-
skom prostredí. Je plná 
nečakaných zvratov 
a vtipných scénok.

Dej hry začína prícho-
dom muzikanta Vaška ku 
gazdovi Matúšovi, s ktorým 
bol v minulosti členom naj-
lepšej cimbalovej muziky 
na Záhorí. Keď sa Matúšová 
žena dozvie o dohode medzi 
muzikantami, že ak má nie-
ktorý z členov kapely v rodi-
ne svadbu, ostatní chlapi mu 
na svadbe hrajú zadarmo, 
rozhodne sa, že to využije 
a čo najskôr vystrojí svadbu 
svojej staršej dcére. Lenže, 
kde tak narýchlo zohnať sú-
ceho a hlavne bohatého že-
nícha? Ale to sa dozviete. Vy, 
ktorí ste neboli na premiére 
na niektorej z repríz, ktorú 
má pre veľký záujem diva-
delný spolok Šáchor určite 
v pláne.

Už z  názvu inscená-
cie sme sa mohli tešiť na 

plejádu záhoráckych slovných spojení, ktoré 
používali naše starenky a starečkovia. A že 
ich tam teda bolo! My starší sme si ich pamä-
tali a pripomenuli nám krásne detstvo, ktoré 
sme prežili v Zohore a tí mladší sa niečomu 
novému priučili. Výbuchy smiechu, ktoré sa 
ozývali v sále nasvedčovali tomu, že diváci 

sa bavili a autori použili tie správne vtipné 
starodávne výrazy. A herci, tak tí si to uží-
vali a predvádzali výkony, za ktoré by sa ne-
museli hanbiť ani divadelníci z národného.

Okrem úžasného predstavenia boli pre 
divákov pripravené ešte ďalšie prekvapenia 
a novinky. Jednou z nich bola fotograficko-

-spomienková výstava 
a bar s občerstveným.

Pri príležitosti 24 rokov 
od založenia spolku a 110. 
výročia divadla v Zohore 
bola vydaná publikácia, 
ktorá obsahuje viac ako 
250 fotografii z pôsobenia 
súboru. Zachytáva ľudí, 
ktorí v našej obci niečo pre 
divadlo urobili a znamena-
li. Zahŕňa kolektívnu tvor-
bu súboru, hercov a histó-
riu počas jeho dvadsaťštyri 
ročného fungovania.

Milí naši divadelníci, 
Vaša nová divadelná hra, 
tak ako všetky ostatné 
v minulosti bola jedinečná. 
Nesklamali ste. Priniesli 
ste nám kultúru rovno do 
našich domovov. Klobúk 
dolu pred všetkými, čo 
sa pričinili a potešili naše 
divadelné srdiečka. EŠTE 
RAZ VEĽKÁ VĎAKA!!!

Za Zohorský hlas 
J. Ščepánková, 

foto: Š. Kazi
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  pre šikovné ručičky
Ešte ani mesiac neubehol od Advent-

ných dielničiek a už sme vymýšľali pre Vás 
ďalšie. Keďže odozva od ľudí bola príjemná 
a veľmi pozitívna, bol to pre nás hnací mo-
tor, a preto sme sa rozhodli pokračovať. Blí-
žili sa sviatky jari, a bolo jasné, že sa budú 
v našej obci konať ďalšie dielničky. Tieto do-
stali pomenovanie veľkonočné.

Prv ako vám predstavím jednotlivé diel-
ničky, by som chcela veľmi pekne poďako-
vať všetkým zúčastneným, ktorí mali chuť 
a našli si opäť čas prísť na náš projekt. Tým 
podporili aj Kultúrnu komisiu ako aj ľudí, 
ktorí bez váhania súhlasili a pridali sa ako 
prezentujúci a dopomohli tak k príjemnej 
atmosfére, dohliadali na správnu techniku 
našej-vašej tvorby a naučili nás niečo nové. 
Získali sme skúsenosť a veľa nových infor-
mácií. A tiež sa vytvorili nové priateľstvá. 
Bolo krásne sledovať vás, známe tváre ako 
ste sa tešili z niečoho vlastnoručne vyrobe-
ného a veľmi radi sme privítali aj nových 
ľudí, ktorí si našli čas a zúčastnili sa.

Dielničky sme mali tento krát rozdele-
né do 3 skupín s odstupom dvoch týždňov. 
Predsa už začala jar a ľudia majú iné aktivity, 
či už vonku na záhrade alebo s rodinou vy-
užívajú teplejšie dni na výlet. Preto bol čas 
na rozloženie si aktivít, aby sa tí, ktorí mali 
záujem, mohli zúčastniť.

Prvé jarné – veľkonočné dielničky sme 
mali 7. marca. Vymysleli sme pre Vás zdo-
benie kraslíc. Keďže je veľa techník zdobe-
nia, rozmýšľali sme čo pre Vás pripravíme. 
Aby to bolo ľahké a z časového hľadiska čo 
najmenej náročné.

V obci máme šikovnú pani Hojstričovú, 
ktorá sa venuje vŕtaniu do kačacích vajíčok 
a  brúseniu emu, pštrosích vajíčok. Tieto 
techniky sú veľmi náročné, ako na prípra-
vu a čas, tak aj finančne. Bohužiaľ sme tento 
štýl zdobenia nevedeli zabezpečiť, ale pani 
Hojstričová je aj šikovná cukrárka, a navrhla 
nám zdobenie 3D medovníkových vajíčok. 
Veď, prečo nie medovníky aj na Veľkú noc. 
Samozrejme na dielničky priniesla uká-
zať aj vajíčka zdobené vyššie spomínanou 

technikou a všetci prítomní uznali, že je to 
nádherná a náročná práca.

Na dielničky priniesla už upečené me-
dovníky v tvare vajíčka a všetky dámy a pán 
sa pustili do zdobenia. Jedno vajíčko kraj-
šie ako druhé, šikovných a učenlivých ľudí 
máme v Zohore, veď uznajte na fotke 😊. Naj-
krajšie ozdobené 3D vajíčka sme aj odmenili, 
vyhrala pani Erika😊.

A ako som spomínala techník zdobe-
nia vajíčok je veľmi veľa, no skúsili sme na 
dielničkách ešte tradičné farbenie vajíčok 
prírodnou metódou (šupky od cibule, kur-
kuma, cvikla a červená kapusta) a zdobenie 
s lakmi na nechty – tých má určite každá 
žienka doma dosť. Vyšli nádherné vzory, 
bolo to niečo iné, nové a zaujímavé. Už te-
raz vymýšľame techniku na budúci rok.

Druhé dielničky sa konali 21. marca, 
ktoré niesli názov Pochutiny k Veľkej noci. 
Pripravili sme si pre prítomných veľkonoč-
nú hrudku ale aj klasické pochutiny trošku 
inak.

K veľkonočnej hrudke som sa dostala 
pred 7 rokmi, kedy som bola na návšteve po-
čas Veľkej noci na Východnom Slovensku. 
Hrudka je tradičná práve pre túto časť našej 
krásnej krajiny. Tu na Záhorí to veľmi ľudia 
nepoznajú, a preto som sa odvážila hrudku 

Veľkonočné dielničky 
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naučiť pripravovať aj prítomných na dielnič-
kách. Priamo na dielničkách sme si spravili 
dve hrudky s medvedím cesnakom. Hrudka 
nemusí byť len čistá, môžete pridať pažítku, 
bylinky, či v sezóne aj medvedí cesnak.  Pri-
kladám aj recept, keby to niekoho zaujalo, 
môžete skúsiť😊. Pomer mlieko – vajíčka je 
na každom z Vás, ja vždy dávam na 1 liter 
mlieka 10 ks vajíčok (min. 8 vajíčok, môže 
byť aj 12). Najlepšie domáce, a ešte keď hrud-
ku zapečiete v rúre, chytí krásnu žltú farbu 
a podávame s údeným mäskom, klobáskou, 
slaninkou. 

Pán Kovár si tiež pripravil zaujímavé re-
cepty pochutín. Mohli sme si skúsiť pripra-
viť tortilu s kačacou paštétou (Do kačacej 
masti pridáme cibuľku, opražíme, pridáme 
kačaciu pečeň, podusíme. Keď nám zmes 
vychladne osolíme, okoreníme, pridáme 
nastrúhaný muškátový oriešok a  rozmi-
xujeme na jemno. Pridáme trošku sladkej 
smotany 33%. Vychladnutú zmes natrieme 
na tortilu, lokšu, placku – podľa chuti. Do-
zdobíme najemno nasekanou zeleninou, 
medvedím cesnakom a pod., a stočíme do 
rolky, nakrájame na jednohubky a podáva-
me).  Plnili sme aj paradajku so zelerovým 

šalátom (Stonky zeleru nadrobno nakrájané 
zmiešame s lučinou, pridáme trošku kôpru, 
soľ, korenie a plníme touto zmesou vydla-
bané paradajky) Zdobenie bolo na fantázií 
prítomných, a tiež sa plnili uvarené vajíčka 
plnkami pomocou cukrárskeho vrecka – 
žĺtková plnka (žĺtky z uvarených vajíčok, 
maslo, soľ, trošku korenia, horčica), cvik-
lová plnka (Uvarená nastrúhaná cvikla, syr 
Lučina, trošku soli, kvapka citrónovej šťavy.) 
a syrová plnka (2/3 taveného syra a 1/3 mas-
la). Nezabudol na šunkovo-syrovú roládu 
(Na potravinársku fóliu si položíme plátky 
šunky a plátky syra (rôzneho), pridáme ná-
tierku (podľa Vašej chuti), posypeme zele-
ninou, medvedím cesnakom, pažítkou. Po-
mocou potravinárskej fólie roládu pomaly 
zatočíme, zabalíme a  necháme stuhnúť 
v chladničke, najlepšie cez noc. Na druhý 
deň roládu nakrájame a podávame).

Tretie dielničky sme mali o dva týždne 
neskôr 4. apríla. Ako by to vyzeralo, keby 
na Veľkú noc nemali páni šibači svoj vlast-
noručne upletený korbáč? Preto sme sa roz-
hodli, že zaradíme pletenie korbáčov do 
dielničiek. Oslovili sme pánov, ktorí vedia 

pliesť korbáče z vŕbových prútikov, či by boli 
ochotní a prišli by na naše dielničky naučiť 
nielen pánov zapletať korbáč.

O tieto dielničky mali záujem malí aj 
veľkí, dámy aj páni Nesmierne nás tešilo, že 
sme mohli vidieť nové tváre a prišli si na svo-
je aj iní. Vytvorili sa štyri skupiny, a plietlo sa 
ostošesť. Niekto stihol jeden korbáč, šikov-
nejší aj dva, či tri. Pripravili sme si aj stužky, 
aby mali chlapci korbáč pekne vyzdobený 
a nachystaný na veľkonočný pondelok a naj-
menších sme za ich snahu aj odmenili.

Keďže bolo pár dní do Veľkej noci opäť 
sme si popriali pekné sviatky a rozlúčili sa 
so slovami – čoskoro sa vidíme.

Veríme, že nám zachováte priazeň a mi-
nimálne s tými istými tvárami sa opäť uvi-
díme pri najbližšom tvorení.

Ešte raz obrovská vďaka všetkým, ktorí 
priložili ruku k dielu, prišli si niečo vytvoriť, 
podporiť sa vzájomne a stráviť fajn čas mimo 
svojho domova. Poďakovanie patrí aj nášmu 
pánovi starostovi a obci Zohor.

Za Kultúrnu komisiu Jana Buchancová
foto: J. Buchancová

VEĽKONOČNÁ HRUDKA
Potrebujeme:
NA SLADKO (príprava 7 minút)
1 l  mlieka
10 ks vajcia
3 PL  kryštálového cukru
2 ČL  soľ
½  ČL mleté čierne korenie

NA SLANO – klasika
1 l  mlieka
10 ks vajcia
1 PL  soľ
2 ČL  kryštálového cukru
½ ČL mleté čierne korenie

Do slanej môžeme pridať nasekanú pa‑
žítku alebo medvedí cesnak.

Postup (20 minút):
V studenom mlieku dôkladne rozmieša‑

me vajíčka (rozmixujeme), pridáme kryštá‑
lový cukor, soľ, korenie a dáme variť.

 

Hneď od začiatku musíme miešať, ale‑
bo skôr „posúvať“ varešku od kraja hrnca 
do stredu po celom obvode hrnca, akoke‑
by sme chceli zhŕňať všetko do stredu. Po‑
stupne sa nám začnú vajíčka zrážať a tvoriť 
sa hrudky.

Za stáleho „miešania“ vznikne takáto 
hrudkovitá masa, ktorá sa pekne oddeľu‑
je od ostatnej tekutiny. (predtým než idete 
zliať túto masu, môžte pridať nasekanú pa‑
žítku, medvedí cesnak a dobre premiešajte)

Pripravíme si nádobu, dáme do nej sit‑
ko, prekryjeme ho gázou (utierkou) a masu 
pomaličky lejeme do gázy (prebytočná te‑
kutina stečie cez sitko do nádoby).

Konce gázy chytíme a snažíme sa „za‑
baliť“ hrudkovitú masu. Zaviažeme to tesne 
nad „hrudkou“.

Zavesíme to na vhodné miesto, kde ste‑
čie prebytočná tekutina. Necháme to od‑
kvapkávať, až kým je hrudka prevná a ne‑
kvapká z nej tekutina – je vychladnutá.

Aby mala hrudka krajšiu farbu, po rozba‑
lení ju dáme zapiecť do rúry na cca 15 minút 
na 200 °C.
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Otázky pre Jána Hladíka
V  predchádzajúcom čísle Zohorské-

ho hlasu sme našich čitateľov informovali 
o stretnutí bývalých a terajších členov cir-
kevného zboru Glória. Neformálne stretnu-
tie zorganizovali manželia Hladíkoví.

Na tejto milej akcii bola prítomným 
predstavená a odovzdaná pamätná publi-
kácia o cirkevnom speváckom zbore Glória 
autorov Oľgy a Jána Hladíkových. Toto dielo 
vydalo občianske združenie ARS EOS. Oslo-
vili sme pána Hladíka, a položili mu niekoľ-
ko otázok, ohľadom vzniku a činnosti tohto 
občianskeho združenia.

Čo si konkrétne máme predstaviť pod ná-
zvom ARS EOS?

Názov ARS EOS je z latinčiny a zname-
ná umenie svetla resp. svetlo v umení. Je to 
občianske združenie, ktorého oblasťou pô-
sobenia je umenie výtvarné, hudobné, lite-
rárne, audiovizuálne i dramatické. Jeho čin-
nosť je zameraná na slovenskú kultúru na jej 
propagáciu a podporu ako aj na realizáciu 
vlastných projektov spadajúcich do sloven-
skej kultúry. Spomeniem niektoré z nich:

• Spomienka na akad. mal. Alojza Stru-
hára (2014, KD v Zohore) s výstavou 
jeho obrazov a  výtvarných diel jeho 
syna architekta Ing. arch. Alojza Stru-
hára, vnuka umeleckého fotografa La-
dislava Struhára QEP a jeho pravnučky 
fotografky Anny Struhárovej QEP

• Spomienka na akad. maliara a grafi-
ka Albína Brunovského pri príležitos-
ti jeho nedožitých 80 narodenín (2015, 
KD v Zohore)

• Spomienka na Franka a Dominika Ha-
ramiu (2016, KD v Zohore)

• Spomienka na Michala Ščepánka 
(2016, KD v Zohore)

• Vydanie publikácie Bratislavská Šup-
ka – Hommage à Jozef Brimich, autor 
Ján Hladík (2017)

• Výstava portrétov absolventov a peda-
gógov slávnej bratislavskej školy Šup-
ky (2017, Galéria F7, Bratislava)

• Podieľanie sa na vydaní publikácie pe-
dagóga bratislavskej Šupky Andreja 
Gürtlera st. (2020)

• Odkaz Albína Brunovského ročník 1, 
2, 3 (2019, 2020, 2022, KD v Zohore)

• Výstava absolventov a pedagógov bra-
tislavskej Šupky pri príležitosti 100. 
výročia narodenia jej riaditeľa a pro-
fesora Jozefa Brimicha (2022, Galéria 
F7 Bratislava)

• Kontinuálna podpora cirkevného spe-
váckeho zboru Glória zo Zohoru a iné  

ARS EOS (občianske združenie) uviedlo do 
života knižnú edíciu Duchovné, kultúrne 
a prírodné dedičstvo obce Zohor s titulom 
Glória 30. Značí to teda že v tejto edícii 
budú vydané viaceré publikácie?

Vznik edície Duchovné kultúrne a prí-
rodné dedičstvo obce Zohor nebolo náhod-
né. V krátkej budúcnosti budú predstavené 
ďalšie 3 tituly. Táto knižná malonákladová 
edícia vznikla vďaka finančnej podpore obce 
Zohor. Prečo malonákladová? Je dôležité pre 
budúcnosť a históriu obce zachovať v tlače-
nej forme to, čo je zaznamenané v neuveri-
teľne rýchlo pominuteľnej digitálnej forme. 
Čo je na papieri je dokumentom či už doku-
mentárnym alebo umeleckým a zaradením 
do obecného knižničného fondu sa z pomi-
nuteľnej virtuálnej formy stáva trvalý odkaz 
o živote v obci v danom čase, chvíli, mieste… 
Z tohto kontextu je zrejmý prirodzený vznik 
tejto edície.

Osobne sa venujem fotografickému 
mapovaniu našej obce i  aktivít v  nej od 
roku 1974 kedy som začal študovať fotogra-
fiu na Šupke v Bratislave. Po skončení ZDŠ 
tu v Zohore v roku 1974, celá naša generácia 
prispievala veľmi aktívne k obohacovaniu 
našej zohorskej kultúry (folklór, divadlo, 
výstavy, obecné podujatia, slávnosti…). Za 
tie roky sa nakumuloval vo mne dostatočný 
tlak na to, aby som ho uvoľnil a podelil sa 
o svoje skúsenosti, zážitky, poznania, tvor-
bu z činnosti pre túto obec s jej obyvateľmi. 
V ARS EOS sa prelínajú aktivity združenia 
s mojimi osobnými, nakoľko svoje projekty 
aj sám realizujem.

Môžete nám niekoľ kými vetami priblížiť 
jednotlivé publikácie?

Prvá bola kniha Glória 30 vydaná pri 
príležitosti 30. výročia pomenovania cir-
kevného speváckeho zboru Glória. Bolo 
to pri príležitosti nahratia prvej – pôvodne 
audiokazety a neskôr v reedícii CD nosiča 
Vstávajte pastieri v roku 1992. Produkciu 
sme robili s  Danom Mikletičom, našim 

rodákom a mojim dlhoročným priateľom. 
Tí, ktorí ho nepoznajú, možno poznajú jeho 
texty k piesňam ako „Po schodoch“ a mno-
hým iným hitom. Zbor Glória ako prvý titul 
nie je náhodný. V histórii Glórie je zahrnutá 
cca 80 ročná spevácka tradícia v našej obci. 
Touto knihou je vzdaná česť mnohým vý-
borným spevákom a muzikantom ako Karol 
Mifkovič (rechtor), Štefan Fumač, Michal 
Cabadaj, Ľudovít Šimek, Emília Štefanovi-
čová. Moja manželka Oľga Hladíková spie-
vala s nimi od svojich 15 rokov.

Druhá publikácia, ktorá bude v krátkej 
dobe prezentovaná je Spomienka na akade-
mického maliara Alojza Struhára. V tejto 
knihe pôjde viac o publikovanie jeho diel 
ako textu, lebo jeho akvarely a vysokoškol-
ské skriptá kreslenia stromu a ženského 
aktu pre katedru architektúry SVŠT boli 
prvými študijnými materiálmi pre výtvar-
níkov s touto tématikou. Čo sa týka akvare-
lov, mal prívlastok maliar Tatier.

Treťou publikáciou je Spomienka na 
akademického maliara a grafika Albína 
Brunovského. Obsah knihy tvorí prepis 
príhovorov na Spomienke na neho v roku 
2015 obohatených o vyznania  – spomien-
ky jemu blízkych študentov akad. maliara 
a grafika Mariána Komáčka, Igora Bencu 
a Karola Felixa.

V tomto roku výjde ešte 4. publikácia 
Odkaz Albína Brunovského, obsah budú 
tvoriť diela zo 4 ročníkov spoločnej výtvar-
nej tvorby našich detí s profesionálnymi 
výtvarníkmi tématicky a programovo za-
meraných na spojenie výtvarného ume-
nia a literatúry. Albín Brunovský je v tejto 
oblasti hlavný inšpiračný zdroj, konkrétne 
jeho vzťah k tlmočeniu textu výtvarnými 
prostriedkami.

Okrem tejto činnosti, aké sú Vaše ďalšie 
plány?

V budúcom roku to budú tituly Frank 
a  Dominik Haramia, Michal Ščepánek 
a  pripravujem Imra Schlossera. Okrem 
týchto literárnym počinov bude v  tomto 
roku 2. ročník Music Art Live kde budem 
ja osobne maľovať na pódiu podľa živej hud-
by. Minulý rok to boli jazzové improvizácie 
Janka Slezáka (saxofón) a Petra Vavra (gi-
tara). A samozrejme to bude v auguste 4. 
ročník výtvarného sympózia Odkaz Albína 
Brunovského.

Ďakujem za rozhovor.

Za redakciu Zohorského hlasu Juraj Štefanovič
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Obchodníci v Zohore – III.časť
V predchádzajúcej časti sme spomínali 

vznik Potravného družstva v Zohore, pôsobia-
ceho od roku 1919 do roku 1950. Družstvo 
malo počas svojej existencie najmenej 210 
členov - podielnikov, ktorým sa pri každom 
nákupe v obchode zapisovala do členskej 
knižky výšku nákupu a pri koncoročných 
nákupoch sa odpočítavali 2 až 3% z ceny 
celoročného nákupu. Do konca roku 1950 
štát sústredil potravné družstvá do Okres-
ných Spotrebných Družstiev (Jednota OSD).

Okrem predajní Spotrebných družstiev 
boli v obciach aj malé obchody s potravina-
mi, ktoré okrem potravín predávali aj dro-
gériu a domáce potreby. Problémom bolo, 
že pokiaľ potravné družstvá boli zásobova-
né Nákupným ústredím potravných druž-
stiev, spol. s r. o.(NÚPOD), maloobchodníci 
sa tovarom zásobovali jednotlivo, čo bolo 
pre nich nevýhodné. Preto si v roku 1940 
začali zakladať Združenia slovenských ob-
chodníkov, spol. s r. o. V Zohore bolo druž-
stvo založené na ustanovujúcom valnom 
zhromaždení 2. júna 1940 v Pohostinstve 
u Vendelína. V zakladačnom prospekte je uve-
dený účel družstva: „Mravne a hospodársky 
podporovať obchodné podnikanie členov a to 
tak, že pre svojich členov bude: a/ zaobstarávať 

potrebné kontingenty tovarov, b/ sprostredko-
vávať nákup a hlavne spoločným nákupom za-
obstarávať všetky druhy tovarov vo veľkom, bez 
zisku na podklade svojpomocnom, c/ pestovať 
život družstevný medzi členmi, poučovaním ich 
o obchodnom podnikaní, a tým účelom zriaďo-
vať poučné prednášky“.

Každý člen zaplatil po prijatí do druž-
stva podiely, pričom jeden podiel bol vo 
výške 500 korún.Pre porovnanie, vtedajší 
priemerný čistý mesačný príjem robotní-
ka dosahoval 800 korún. V deň založenia 
družstva podpísalo zakladačný prospekt 
desať obchodníkov so 
zmiešaným tovarom: 
Ján Cabadaj (Dolná 53) 
s tromi podielmi, Katarí-
na Kimličková (Na tráv-
nikoch 1) s jedným podie-
lom, Júlia Hozová (Dolná 
80) s jedným podielom, 
Jozef Masarovič (Nám.1.
mája 14) s jedným podie-
lom, Alžbeta Nováková 
(Nám.mládeže 8) s  tromi podielmi, Ružena 
Zettelová (Dolná 91) s jedným podielom, Mária 
Landlová (Kvetná 10) s jedným podielom, Ru-
dolf Novák (Lozornianska 2) s tromi podielmi, 

Ondrej Cabadaj (Dolná 116) s jedným podielom 
a Anna Šurinová (Nám.mládeže 4) s jedným po-
dielom. Postupom času si členovia družstva 
prikupovali podiely. Podielnikom s dvomi 
podielmi sa stal aj účtovník družstva, ve-
dúci zohorskej filiálky Slovenskej Ľudovej 
Banky v Zohore, František Hubek. Od roku 
1941 bol zavedený prídelový systém na spot-
rebu cukru. Každý obchodník mal zoznam 
osôb, pre ktoré mu prichádzal prídelový 
tovar. Podľa toho je možné porovnať počet 
pravidelných zákazníkov u jednotlivých ob-
chodníkov. Zachovali sa nasledujúce údaje 

o  počtoch osôb na 
prídely cukru z 20. 
júla 1943: Ján Caba-
daj 340, Katarína 
Kimličková 215, Jo-
zef Masarovič 300, 
Alžbeta Nováková 
410, Ružena Zettlo-
vá 142, Arnold Landl 
184, Rudolf Novák 
356, Ondrej Caba-

daj 144, Júlia Ivicová 158 a Potravné družstvo 
v Zohore zásobovalo 426 osôb. Zásobovanie 
obchodov Združenia slovenských obchodní-
kov prebiehalo nasledovne. Na spoločných 

- Predajňa obuvi Baťa na adrese Dolná 30.  
Najvyšší z mužov je hostinský Vendelín Bertovič. -

- Hostinec ku zelenému stromu 
na adrese Dolná 53 v roku 1903 -
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poradách spísali druh a množstvo tovaru, 
ktorý spoločne objednali. Vlakom doviezli 
tovar na stanicu v Zohore, kde ho vyložili 
do skladu, postaveného na železobetóno-
vej rampe. Budova skladu, ktorá mala kon-
štrukciu z dreva, je už dávno odstránená, ale 
rampa zostala a dodnes sa využíva.

Okrem uvedených obchodov s potra-
vinami bolo v Zohore do roku 1950 osem 
hostincov, ktoré prevádzkovali nasledujúci 
krčmári: Nikodém Martinkovič na adrese 
Staničná 23 (dnes predajňa nábytku oproti 
železničnej stanici), Mária Martinkovičo-
vá na adrese Na trávnikoch 10, Anna Mif-
kovičová na adrese Dolná 17 (Pohostinstvo 
u Vendelína), Katarína Kostková na adrese 
Domkárska 2, Martin Cabadaj na adrese 
Dolná 57 (Dzupáreň), Ferdinand Kratochví-
la na Nám.mládeže 13 (Šenk u Kratochvíla), 
Tomáš Cabadaj na adrese Dolná 123 a Fran-
tišek Stroš na adrese Dolná 133.

Podrobnejšie sa zameriame na niekto-
rých živnostníkov -obchodníkov a hostin-
ských.

Katarína Kostková, ktorá prevádzko-
vala hostinec na adrese Domkárska 2, bola 
vojnová vdova. Jej manžel Tomáš Kostka, na-
rodený 13.decembra 1876, padol ako vojak 
v prvej svetovej vojne 19.februára 1917. Ka-
tarína si kúpila od obchodníka Jána Nováka 
nehnuteľnosť s budovou obchodu a na tom-
to mieste si dala postaviť hostinec, dnes je 
tu obchod Gulla -Ščasný.

Juraj Cabadaj, ktorý je v roku 
1892 uvedený v uhorskom zozname 
živnostníkov ako hostinský, sa naro-
dil v Zohore 15.apríla 1836 Gašparovi 
Cabadajovi a Rozálii, rodenej Štefa-
novičovej. Devätnásteho novembra 
1860 sa zosobášil s Jozefínou Caba-
dajovou, narodenou 19.marca 1845 
Jánovi Cabadajovi a Kristíne Záles-
ňákovej. Bývali v Jozefíninom rodi-
čovskom dome na adrese Dolná 53, 
kde mali Hostinec k zelenému stromu. 
Narodilo sa im tu šesť synov a dve 
dcéry. Vedľa ich hostinca, na adre-
se Dolná 57, stojí dodnes schátraná 
budova, ktorá má v ľavom rohu fasády em-
blém v tvare stromu. Budova je dnes známa 
pod názvom Dzupáreň a podľa katastrálnych 
záznamov z roku 1854 bol majiteľom tejto 
nehnuteľnosti Lazár Nasch. Dá sa pred-
pokladať, že budova slúžila ako hostinec 
s názvom U zeleného stromu. V minulosti 
sa uvedený názov používal dosť často. Ako 
príklad možno spomenúť históriu známe-
ho bratislavského hotela Carlton, stojace-
ho na Hviezdoslavovom námestí. Budovu, 
známu od 13.storočia ako hostinec U Labute, 

rozšírili v roku 1760 o zájazdný hostinec 
U troch zelených stromov. V roku 1838 ju od-
kúpil riaditeľ Uhorskej bratislavsko -trnavskej 
železnice Johann Lőwy, ktorý ju dal v rokoch 
1844 až 1846 prestavať na trojposchodový 
hotel U zeleného stromu. Uvedený názov sa 
používal do roku 1913, kedy ho podľa krst-
ných mien dovtedajších majiteľov, manže-
lov Carla a Toni (Antónie) Palugyayovcov 
premenovali na Carlton. Aj v Košiciach stál 
do roku 1869 hostinec U zeleného stromu, 
spomínaný už v roku 1731. Toto pomeno-
vanie nájdeme na hostincoch či hoteloch 
v Čechách a na Slovensku i dnes, napríklad 
aj v neďalekej Marianke. Koncom 19. sto-
ročia Cabadajovci odkúpili hostinec od Na-
schovcov. Majiteľom sa stal syn Ju-
raja Cabadaja, Martin Cabadaj, 
narodený 9.novembra 1870. Až do 
roku 1950 ho prevádzkoval jeho 
syn Martin Cabadaj junior, naro-
dený 30.októbra 1895. Aj budova 
Hostinca k zelenému stromu na ad-
rese Dolná 53 bola viac ráz rekon-
štruovaná. Po zrušení prevádzky 
hostinca tu bol obchod so zmieša-
ným tovarom, ktorý do roku 1950 
viedol Ján Cabadaj, narodený 
25.júla 1880. Na pohľadnici z roku 
1919 je vidno obidve budovy, býva-
lý Hostinec k zelenému stromu a za 
ním Dzupáreň (bývalý pravdepodobný ná-

zov bol U zeleného 
stromu). Syn Jána 
Cabadaja, Tomáš 
Cabadaj, narode-
ný 18.júna 1902, 
prevádzkoval do 
roku 1950 na adre-
se Dolná 123 druhý 
cabadajovský hos-
tinec. Cabadajovci 
prevádzkovali do roku 1950 aj tretí hostinec. 
Na adrese Dolná133 si otvorila prevádzku 

hostinca vnučka Juraja Cabadaja Jozefína 
Cabadajová s manželom Františkom Stro-
šom. Jozefína sa narodila v roku 1898 ďal-
šiemu zo šiestich synov Juraja Cabadaja, Ig-
nácovi Cabadajovi, narodenému 30.januára 
1864, a jeho manželke Kataríne Štefkovej. 
Dňa 22.novembra 1920 sa Jozefína vydala 
za Františka Stroša, narodeného 11.januára 
1891 Mikulášovi Strošovi a jeho manželke 
Kataríne Havlíkovej. Na prevádzku hostinca 
dostal František Stroš živnostenské povole-
nie 25.augusta 1922. Ďalší syn Juraja Cabada-
ja, Ondrej Cabadaj, narodený 26.novembra 
1880, si otvoril na adrese Dolná 116 obchod 
so zmiešaným tovarom, ktorý prevádzkoval 
do roku 1950.

Obchodník Karol Zettel, ktorého sme 
spomínali v  prvej časti, pokračoval 
popri vedení obchodu s potravinami 
na ul.Dolná 91 aj v politickej činnosti. 
V rokoch 1926 až 1938, teda dvanásť 
rokov, bol zohorským starostom. Po-
čas starostovania sa významne za-
slúžil o zabezpečenie výstavby ško-
ly (dnešnej budovy obecného úradu) 
v rokoch 1933 - 1934. Osemnásteho 
novembra 1934 mu zomrela manžel-
ka Alžbeta Jánošová. Ich manželstvo 
bolo bezdetné a Karol sa ako 61 ročný 
znovu oženil 12.augusta 1935 s 31 roč-
nou Ruženou Suchánkovou zo Bzenca. 

Bol vášnivým poľovníkom, čo sa 
mu stalo osudným. Dňa 25.ok-
tóbra 1939 zomrel na následky 
nachladnutia pri poľovačke. Po 
jeho smrti viedla obchod man-
želka Ružena, ktorá sa v  roku 
1944 vydala za zohorského pod-
nikateľa Jozefa Havrana. Ešte 
v tom roku, 18.decembra 1944, 
predala svoj obchod Júlii Ivico-
vej, ktorá dovedy vlastnila ob-
chod na adrese Dolná 80. Prvý 

manžel Júlie Ivicovej bol obchodník Ma-
tej Hóz, ktorý bol vysokým funkcionárom 

- Bývalý Hostinec k zelenému stromu na adrese 
Dolná 53 a za ním Dzupáreň (prevdepodobne bývalý 

hostinec U zeleného stromu) v roku 1919. -

- Emblém stromu na fasáde Dzupárne -

- Obchod Karola Zettela na adrese Dolná 91 -
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telovýchovnej organizácie Slovenský orol. 
Zomrel v roku 1937 vo veku 44 rokov. Júlia 
sa vydala začiatkom 40.tych rokov za Ka-
rola Ivicu, ktorý získal 15. novembra 1946 
živnosť na nákladnú dopravu.

Ďalšími zohorskými obchodníkmi boli 
aj Masarovičovci a Kratochvílovci. Okrem 
pekára Pavla Masaroviča, ktorého sme spo-
mínali v minulej časti, boli obchodníkmi aj 
jeho súrodenci Jozef a Johana. Jozef  Masa-
rovič, narodený v Zohore 26.marca 1870, sa 
vyučil u svojho otca Mareka za kováča a 7. 
februára 1898 sa zosobášil s Máriou Kra-
tochvílovou, narodenou 6.septembra 1876 
v Borskom Svätom Jure. V ten deň sa sobá-
šila aj Jozefova sestra Johana Masarovi-
čová, brala si Máriinho brata Ferdinanda 
Kratochvíla, narodeného 8.januára 1873 
v  Borskom Svätom Jure. Švagrovia Jozef 
a Ferdinand vycestovali do Argentíny, kde 
pracovali rokoch 1904-1905 na veľkostat-
ku. Jozef tam bol kováčom. Po návrate do-
mov obe rodiny bývali v masarovičovskom 
rodnom dome na adrese Nám.1.mája 14. 
Jozef pracoval v obecnej kováčni na adre-
se Kováčska 2 (dnes obchod Terno). V roku 
1906 mu pri pôrode zomrela manželka Má-
ria Kratochvílová a musel sa postarať o dve 
malé deti. Aj preto sa ešte v tom istom roku 
zosobášil s  Máriou Jánošovou, sestrou 
Alžbety Jánošovej, ktorá bola manželkou 
obchodníka Karola Zettela. Mária sa naro-
dila 21.októbra 1880 na Geraldinom maje-
ri pri Zohore (dnes Piesky), kde bol jej otec 
Michal Jánoš správcom. V roku 1913 odišiel 
Jozef Masarovič s manželkou Máriou a pia-
timi deťmi do rakúskeho Angernu, kde sa 
zamestnal na veľkostatku ako kováč. Po ich 
odchode si Ferdinand Kratochvíl s manžel-
kou Johanou otvoril obchod s rozličným to-
varom v prednej časti domu na Nám.1.mája 

14. Prevádzkovali ho do roku 1930, kedy si 
kúpili dom na Nám.1.mája 18, a tu si otvori-
li nový obchod. V zadnej časti dvora si dali 
ich synovia Ferdinand a Vendelín, vyuče-
ní strojní zámočníci, postaviť zámočnícku 
dielňu a kúpili si nákladné auto. Ferdinand 
junior, ktorý sa narodil 24.februára 1903 
v Borskom Svätom Jure, si založil živnosť 
strojného zámočníka a v rokoch 1931 až 1934 
mal viacerých učňov. V podnikaní sa bratom 
darilo, jednou z ich zákaziek bola aj výro-
ba a montáž stožiarov na lanovky vo Vyso-
kých Tatrách, kde sa Vendelín zoznámil so 
svojou budúcou manželkou Vilmou. Ferdi-
nand junior sa oženil 1.augusta 1934 s Má-
riou Kubovou, narodenou v Zohore 8. marca 
1909. Po svadbe si manželia kúpili od Márie 
Žurkovej hostinec, dnes Šenk u Kratochvíla. 
Koncesiu na jeho prevádzku získali 4.júla 
1935. Mária Žurková si už predtým, 3.apríla 
1934, otvorila živnosť na nákladnú dopra-
vu na adrese Dolná 2. Dvadsiateho štvrté-
ho októbra 1935 sa manželom Ferdinandovi 

Kratochvílovi a Márii Kubovej narodili dvo-
jičky Anna a Eva.

Po rozpade Rakúsko -Uhorska sa Ma-
sarovičovci, ktorým sa v Angerne narodili 
ďalšie tri deti, rozhodovali, čo ďalej. Mária 
chcela zostať v Angerne, kde bola vyššia ži-
votná úroveň a kde už bola v domácnostiach 
zavedená elektrina. (V Zohore sa elektrina 
zavádzala až v roku 1931). Jozefa to však ťa-
halo na Slovensko, kde ho v Máste (dnes časť 
Stupavy) čakala rodinná kováčňa po dedovi 
Antonovi Gašparekovi. Tak sa v roku 1922 
prisťahovali do Mástu, kde bývali do roku 
1930. Jozef v  tom roku dovŕšil 60 rokov 
a odovzdal kováčňu najstaršiemu synovi 
Jozefovi. Na radu svojho švagra, obchod-
níka a zohorského starostu Karola Zettela, 
sa vrátil aj s rodinou do Zohoru do rodičov-
ského domu na Nám.1.mája 14. Tu si otvoril 
obchod so zmiešaným tovarom. Dom bol 
na prevádzku obchodu už zrekonštruova-
ný, pretože tam do roku 1930 predávali Fer-
dinand a Johana Kratochvílovci. Do masa-
rovičovského obchodu, v ktorom predávali 
pekné a veselé dievčatá, chodili ľudia radi 
nakupovať v každej dobe, pretože vedeli, že 
sa majiteľom neťaží vstat hoci aj z postele, 
aby obslúžili neskorého nočného zákazní-
ka. Jozef Masarovič náhle zomrel 24.marca 
1945 vo veku 75 rokov a živnosť prevzala jeho 
manželka Mária. V obchode sa predávalo aj 
po poštátnení v roku 1950. Najprv potraviny 
a koncom 50.tych a v prvej polovici 60.tych 
rokov papier a školské potreby. Neskôr, až do 
roku 1970, tu vyrábali a predávali zmrzlinu 
členovia rodiny Ajdari z Chorvátska.

V obchodoch so zmiešaným tovarom 
Alžbety Novákovej, Anastázie Rybárovej 
a Jána Cabadaja sa predávali aj látky na šaty 
(strižný tovar).

Na adrese Dolná 30 bola od 30.tych ro-
kov predajňa obuvi Baťa.

- Hostinec Antona Struhára na adrese Na trávnikoch 10 v 20.rokoch 20.storočia. 
Piaty zľava je Ján Martinkovič, ktorý bol od roku 1930 majiteľom hostinca. -

- Vojsko Wehrmachtu na jar 1945. Vpravo obchod Jozefa Masaroviča na Nám.1.mája 14 -
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Na adrese Dolná 2 bol obchod s textilnou 
galantériou (modistický tovar), v ktorom od 
30.mája 1947 predával Ján Štepanovič.

Od 7.januára 1946 mala na adrese Kvetná 
32 otvorený obchod so školskými potrebami 
pani Hermína Kimličková.

V Zohore bol aj samostaný obchod s cuk-
rovinkami. Od 9.októbra 1946 ho prevádz-
kovala na Domkárskej 12 pani Uršula Ca-
badajová.

Okrem Márie Žurkovej a Karola Ivicu 
mali v Zohore živnosť na nákladnú dopravu 
Jozef Mackovič a Ján Šteffek. Jozef Macko-
vič vlastnil živnosť na pre-
vádzku nákladnej dopravy 
od 5.decembra 1946. Sídlo 
firmy sa nachádzalo na ad-
rese Nám.1.mája 30, kde 
býval so svojou rodinou. 
Vlastnil nákladné auto 
Chevrolet. Ján Šteffek do-
stal živnosť 4.marca 1948, 
prihlásenú na adrese Na 
Riadkoch 21.

Do kategórie obchodov 
možno zaradiť aj lekárne. 
Prvým lekárnikom v  Zo-
hore bol Ján Menich, ktorý 
si otvoril lekáreň s názvom 
Lekáreň Sv. Antona Paduánskeho 17.novembra 
1914 v novopostavenej budove na dnešnej 
ulici Poľná. Majiteľom budovy bol zohor-
ský podnikateľ, staviteľ Nikodém Sloboda. 
Pred rokom 1925 sa Ján Menich odsťahoval 
zo Zohoru a budovu lekárne si prenajal le-
kárnik poľského pôvodu Ph.Mg. Jozef Luka-
siewicz. Do Zohoru prišiel s  manželkou 
Júliou, rodenou Trubáčkovou a synom Milo-

šom, narodeným v roku 1919. Koncesnú listi-
nu na prevádzku lekárne mu vydalo 2.marca 
1926 Ministerstvo zdravotníctva v Bratislave. 
V auguste 1925 si manželia Lukasiewičovci 
odkúpili od zohorskej urbárskej obce poze-
mok s plochou 2523 m2, na ktorom si dali po-
staviť rodinný dom s lekárňou. Na zvyšnej 

časti pozemku pestovali byliny na výrobu lie-
čív, predávaných vo svojej lekárni. V 50.tych 
rokoch bola ich lekáreň poštátnená. Dnes 
sa nachádza v tejto budove lekáreň a ambu-
lancia detského lekára. Na zvyšnej časti po-
zemku boli v sedemdesiatych rokoch 20.-
teho storočia postavené detské jasle. Po ich 
zrušení a rekonštrukcii našla obec využitie 
komplexu budov pre sídlo pošty, Tlačiarne 
Gerthofer a tiež je tu umiestnená ambulan-
cia obvodnej lekárky a ortopedická ambu-
lancia. Jozef Lukasiewicz pracoval v Zohore 
ako lekárnik aj po poštátnení svojej lekárne. 

Jeho syn Miloš Sáva Lukasiewicz vyštudoval 
na Lekárskej fakulte v Bratislave medicínu 
a farmakológiu. V rokoch 1944-1948 praco-
val vo Farmakologickom ústave v Bratislave. 
V roku 1948 ho poverili vedením Farmako-
logického ústavu na novozriadenej pobočke 
bratislavskej Lekárskej fakulty v Košiciach. 
Dňa 22. júna 1962 doc. MUDr. MgPh. Miloš 
Sáva Lukasiewicz náhle zomrel vo veku 43 

rokov. Počas štrnásťročného vedenia Farma-
kologického ústavu Univerzitnej nemocni-
ce v Košiciach publikoval 56 vedeckých prác 
doma i v zahraničí.

Táto práca zároveň poskytuje aj zaujíma-
vý pohľad na rodinné väzby medzi obchod-
níkmi v Zohore. V prvej polovici 20.storočia 

predávala rodina obchodníka Jána Nováka 
v troch obchodoch. Prvý bol na ul.Domkár-
ska 2, z ktorého prešiel do novostavby na 
ul. Lozornianska 2, kde zostal predávať Já-
nov syn Rudolf Novák. Druhý obchod si ro-
dina Novákovcov otvorila v dome na Nám. 
mládeže 8, kde predávala Jánova manželka 
Alžbeta Nováková.

Dva obchody vlastnila aj rodina Rybáro-
vá. Prvý na ul.Dolná 20, kde predával Valent 
Rybár a druhý na ul.Dolná 19, kde predávala 
jeho švagriná Anastázia Rybárová.

U Cabadajovcov najviac vidno rodinnú 
previazanosť pri prevádz-
kovaní obchodov a pohos-
tinstiev. Jurajov syn Martin 
Cabadaj a vnučka Jozefí-
na Strošová prevádzkova-
li hostince na ulici Dolná 
57 a Dolná 133. Zmiešaný 
tovar predával v obchode 
na Dolnej 116 Jurajov syn 
Ondrej Cabadaj. V  caba-
dajovskom rodnom dome 
(Dolná 53) prevádzkoval 
obchod so zmiešaným to-
varom Ján Cabadaj. Jeho 
syn Tomáš Cabadaj zasa 
vlastnil hostinec na adre-

se Dolná 123. Do roku 1950 mali Cabadajov-
ci na ulici Dolná tri hostince a dva obchody.

Tri obchody a hostinec mali aj príbuz-
ní z rodiny Masarovičovej. Jozef Masaro-
vič prevádzkoval obchod na Nám.1.mája 
14. Jeho švagor Karol Zettel vlastnil obchod 
na ul.Dolná 91. Jozefova sestra Johana Kra-
tochvílová s manželom Ferdinandom Kra-
tochvílom mali svoj obchod na Nám.1.mája 
18 a ich syn Ferdinand Kratochvíla mal Šenk 
u Kratochvíla na Nám.mládeže 13.

Použité zdroje:
MACEJKA Martin, VRABLEC Pavol a kol.: „ZOHOR“, vydal OÚ 

Zohor 2014, 231 strán, ISBN 978‑80‑971620‑8‑5
Štátny archív v Bratislave: „Zoznam obchodných živností z ro‑

kov 1884 až 1907“, Slúžnovský úrad Bratislava, kniha 106
Štátny archív v Bratislave: „Krajský súd v Bratislave, firemný 

register, 4607‑Združenie slovenských obchodníkov, 4945 
a 5782‑Potravné družstvo“

Śtátny archív v Bratislave, pracovisko Modra: „Zoznam živ‑
nostníkov z roku 1930“

Śtátny archív v Bratislave, pracovisko Modra: „ONÚ Zohor, 
administratívne spisy 1924“

Śtátny archív v Bratislave, pracovisko Modra: „Zoznam živ‑
nostníkov z roku 1948“

Štátny archív v Bratislave, pracovisko Modra: „Učňovský re‑
gister stupavského obvodu 1903‑1928“

Matrika Obecného úradu v Zohore
www.familysearch.org/search
www.carlton.sk
www.kosiceonline.sk/hostinec ‑u‑zeleneho ‑stromu

www.hostinecuzelenehostromu.sk

Terézia Pavlásková
Jozef Pavlásek 

- Vľavo Hostinec Kataríny Kostkovej na adrese Domkárska 2. Dnes obchod Gulla Ščasný -

- Vľavo obchod Kataríny Kimličkovej na adrese Na trávnikoch 1 -

http://www.familysearch.org/search
http://www.carlton.sk
http://www.kosiceonline.sk/hostinec-u-zeleneho-stromu
http://www.hostinecuzelenehostromu.sk
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Sarah Šteffeková 
flauta, hudba, inšpirácie, ciele

Sarah, boli Tvoje prvé kroky s poznávaním 
hudobného umenia niečím osobité? Prvé 
hudobné impulzy.   

Keďže som vyrastala v muzikantskej ro-
dine od útleho detstva sme aj so sesternicou 
dostávali na Vianoce, narodeniny rôzne hu-
dobné darčeky ako klavíre, flauty a pod. Pres-
ne si pamätám na jeden darček od zohorskej 
babky a dedka. Dostali sme klavír aj s mikro-
fónom a doma som robila koncerty pred tel-
kou, hrala na ten klavír a spievala som. Stále 
som za ním sedela a do mikrofónu niečo spie-
vala. Toto je taká prvá spomienka na moje 
prvé živé hudobné tóny. To bolo ešte v mater-
skej škole a potom sa to už rozbehlo s flautou.  

Aký vplyv v  tom zohral Tvoj otec? Mal 
vplyv na Tvoje rozhodovanie sa ktorým 
hudobným smerom ísť?  

 Odkedy si pamätám tak ma presne nas-
merovávali k hudbe nenásilnym spôsobom, 
ukazovali mi čo hudba obnáša, ako to celé 
znie, čo by som mohla a takto prirodzene 
som sa dala na dráhu hudobného vzdelá-
vania. Áno, určite, môj otec na mňa vplýval 
a pôsobil. Aj tým, že som ho videla hrávať 
v orchestri v televízii.  

Kde si sa začala hudobne vzdelávať?  
Navštevovala som Základnú umeleckú 

školu Miloša Ruppeldta na Panenskej ulici 
v Bratislave.

Zažívala si aj akési kritické chvíle s vytr-
valosťou, záujmom a podobne?  

 Určite áno, boli to také pubertiacke chví-
le kedy som naozaj protestovala proti tomu, 
ale vždy to boli len veľmi krátke chvíle naprí-
klad na jednu hodinu a hneď som znova našla 

entuziazmus pokračovať, lebo ma to bavilo 
a chcela som pokračovať ďalej. Nerobila som 
to preto, že musím, ale preto, že chcem. 

Čím si Ťa získala flauta?
Prvotným impulzom boli moji rodičia. 

Keďže som mala šesť rokov keď som zača-
la chodiť do hudobnej školy, šesťročné die-
ťa ešte nevie čo chce. Moja maminka ako 
milovníčka flauty, si myslela, že pre mňa 
ako dievča by to mohol byť vhodný a dobrý 
nástroj. Každé dieťa musí začínať na zob-
covej flaute a tak to bolo aj u mňa. A o pár 
rokov, keď som mala možnosť prejsť zo zob-
covej flauty na iný nástroj, tak to bola prá-
ve priečna flauta, na ktorú som videla hrať 
moju pani učiteľku a hneď som si povedala, 
že týmto chcem pokračovať.

Hra na flautu je väčšinou viazaná na hru 
s orchestrom resp. viacčlenným hudob-
ným zoskupením. Málokedy je možné 
počuť sólovú skladbu pre flautu prípadne 
flautový duet. Mýlim sa, alebo to tak je?

Je to presne tak. Aj keď skladby pre só-
lovú flautu sú, hodinový koncert sa z toho 
nedá spraviť. Jednak to nie je až tak zaujíma-
vé, hudobník sa na tom musí veľa natrápiť 
a predsa keď s flautou znie iný nástroj (kon-
krétne pri flaute je najpoužívanejší klavír), 
tak je to zaujímavé. Hlavne je to pre flautistu 
väčšia zábava keď môže hrať s niekým iným. 
Toľko k sólovej flautovej hre.

Nemáš túžbu hrať sólové improvizácie na-
príklad v duchu Jiřího Stivína?  

To nie, takáto hudba ma neoslovuje, som 
zameraná skôr na klasickú hudbu a na hru 
v orchestri.  

Jemný hlas flauty, aby zaznel dominant-
ne, potrebuje zvukový i hudobný priestor.

Ak hrá flautista v orchestri, tak je sólista. 
Pretože orchester sa dokáže schovať pod ten 
jeden nástroj a flauta tam má rovnako sólo-
vé pasáže ako iné nástroje. Je to rovnaké aj 
v nejakom menšom komornom zoskupení, 
ale ako sólová hráčka, to nie.

Hutný zvuk fagotu a s krehkým zvukom 
flauty vytvárajú nádherný súzvuk. Hrá-
vate spolu s otcom v rodinnom prostredí 
pre radosť? 

 Teraz už vôbec, ale keď som bola mlad-
šia, občas sme spolu hrávali. Tým, že sme 
veľká rodina na rodinných oslavách a ju-
bileách členov rodiny sme zvykli hrávať. 
Cvičili sme, pripravovali a prispôsobovali 
si skladby pre seba, vymýšlali, čo a ako by 
sa dalo lepšie spraviť. Takže takýmto spô-
sobom sme doma spolu hrávali. 

Kam smerovali Tvoje kroky po skončení 
základnej školy?  

Na konzervatórium do Bratislavy na Tol-
stého ulici, kde som študovala šesť rokov.  

Viem, že študuješ v Talianskom Terste. 
Prešla si tam kontinuálne, alebo bolo ur-
čité medziobdobie?  

Po šiestich rokoch na konzervatóriu som 
robila prijímačky na VŠMU, ale vždy som 
vedela, že chcem ísť na Eerasmus do Talian-
ska, ktoré bolo vždy mojou vysnívanou kra-
jinou. Lenže prišli známe obmedzenia, tak 
sa nedalo ísť, prihlásila som sa tam a v po-
lovici druhého ročníka VŠMU som odišla 
na Erasmus do talianskeho Terstu. Zistila 
som, že pol roka je pre mňa príliš málo, že 
to nie je dostatočne dlhá doba, tak som sa 
rozhodla tam prestúpiť. Musela som samo-
zrejme spraviť prijímačky, prijali ma a teraz 
dokončujem bakalársky stupeň.  

Takže kontinuita napredovania za svojím 
cieľom je súvislá bez nejakých vybočení.  

Áno, nemala som myšlienky typu či to 
chcem robiť, práve naopak, neviem si pred-
staviť robiť niečo iné.

Môžeš čitateľom priblížiť v čom je špeci-
fické a odlišné štúdium v Taliansku oproti 
Slovensku?  

 Mám pocit, že na škole v Taliansku je 
jednoduchšie sa hudobne angažovať. Škola 
je viac zameraná na hru, na spoločnú súhru 
a na hru s inými nástrojmi. Čiže mám veľ-
mi veľa možností hrať v hocijakých zosku-
peniach napríklad s flautami, v orchestri, 
v dychovom orchestri čo na Slovensku vôbec 
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nie je možné, nakoľko nemáme na vysokej 
škole žiadne dychové orchestre. To znamená 
pre mňa, že mám odrazu veľmi veľa cvičenia 
a hrania. A tam sa chodí do školy aj v sobotu.  

Keď spomínaš deficit dychového orchestra 
na vysokej škole, tento moment je bada-
teľný aj napríklad v populárnej hudbe kde 
ešte cca 20 rokov dozadu bolo možné počuť 
dychové sekcie dávajúce skladbe zvukovú 
plnosť a rozmanitosť. 

 Áno, presne a  ešte aj harmonicky ju 
skvalitňujú aj keď ja populárnu hudbu ne-
počúvam.

Štúdium hry na hudobný nástroj vyžaduje 
obrovské množstvo času. Čo Tvoje záľuby, 
aké sú a máš na ne čas? 

 Určite áno, mám svoje záľuby a venu-
jem sa aj im inak by som sa asi zbláznila 
(smiech) celý deň len hrať a cvičiť. Väčši-
nou v nedeľu jeden deň v týždni si musím 
odpočinúť a  idem za tým, čo mám rada, 
za tým „ostatným“. Väčšinou je to turisti-
ka, prechádzky, veľmi rada čítam 
knihy, na ktoré nemám až tak veľa 
času, snažím sa každý večer prečí-
tať aspoň tri stránky, ale stačí mi to, 
lebo viem, že som spravila niečo 
pre to, čo mám rada a pre seba. Veľ-
mi rada háčkujem, väčšinou keď 
má maminka nápad čo by som jej 
mohla urobiť do bytu tak háčku-
jem, napríklad vianočné ozdoby, 
ale to musím pomenej, lebo z toho 
bolia ruky.  

Viem, že v Tvojom živote sa udiala 
výnimočná udalosť – príležitosť 
účinkovať v orchestri Ennia Mor-
riconeho. Ľudia si tohto veliká-
na väčšinou spájajú s ústrednou 
hudbou k filmu Vtedy na zápa-
de. Aká bola cesta k tomuto an-
gažmá.

 Minulý rok v lete som sa zú-
častnila majstrovských kurzov 
v Brne, ktoré organizoval flautis-
ta, hrajúci v orchestri, s ktorým 
som účinkovala a jeho kolega, tiež 
flautista, ktorý pôsobil na kurzoch ako lek-
tor – 1. flautista Českého národného symfo-
nického orchestra. V decembri mi zavolali, 
či by som im nechcela prísť vypomôcť, na-
koľko im vypadol ich kolega flautista. Po-
vedala som že určite áno, taká príležitosť sa 
neodmieta, pretože sa nevyskytuje často. 
Boli to štyri koncerty v Prahe, Viedni, Buda-
pešti a Krakove. Bol to veľký zážitok. Hrať 
klasickú hudbu v orchestri je niečo iné ako  

hrať v orchestri filmovú hudbu kde je za 
Vami veľká videoprojekcia filmov i rozho-
vorov s Ennio Morriconem, ktorý už zomrel 
a koncerty boli hrané na jeho počesť. Čes-
ký národný symfonický orchester dirigoval 
jeho syn.  

Účinkovanie v tomto orchestri už pôjde 
natrvalo s Tebou životom a prajem Ti, aby 
to bol jeden z najdôležitejších míľnikov na 
ceste za svojím cieľom. Od Morriconeho 
poďme k iným hudobným skladateľom. 
Ktorí sú Ti blízki a ktorí Ťa najviac inšpi-
rujú? Je Ti bližšia melodickejšia hudba 
alebo dynamickejšia rytmickejšia hudba, 
harmonicky náročnejšia alebo skôr taká 
vnímavejšia pre ľudí? 

 Ďakujem. Odpovedať na prvú otázku je 
dosť ťažké. K druhej otázke – asi by to mal 
byť synchrón všetkého. Zhrnula by som to 
skôr na jednotlivé obdobia. Romantické ob-
dobie je úplne iné ako hudba 20. storočia. 
Teraz som zameraná viac na hudbu 20. sto-
ročia pretože rokmi som začala túto hudbu 

viac chápať aj z toho náročného harmonic-
kého hľadiska aj z toho melodického, ešte 
náročnejšieho hľadiska. Objavujem v tejto 
hudbe možnosti nástroja, čo sa dá na flau-
te zahrať a ako dokonale sa to dá napísať. 
Určite sa nedá špecifikovať na jednotlivých 
skladateľov. Pre každého hudobníka, ako aj 
pre mňa je životnou výzvou hrať hudbu Mo-
zarta. Koncerty Amadea Mozarta sú jedny 
z najnáročnejších skladieb aj keď nie až tak 

technicky prstovo, ale pochope-
ním koncepcie jeho hudby. Jeho 
hudbu je skutočne potrebné štu-
dovať čo je to najnáročnejšie.  

Neláka Ťa vlastná hudobná tvor-
ba resp. uvažuješ aj týmto sme-
rom? 

Tak toto vôbec. Tento smer ma 
nezaujíma. 

Vidíš priestor aj na svoje predsta-
venie v rodnej obci?  

Ak bude príležitosť tak určite, 
v rodnej dedine som dlho nehrala. 

Prezradíš čitateľom svoje krátko-
dobé i dlhodobé hudobné i nehu-
dobné ciele?

 Začnem tým blízkym, urči-
te dokončiť bakalárske štúdium 
a postupne sa už pripravujem na 
skúšky na magisterské štúdium. 
Kde to bude je ešte otázne, na-
koľko mám viacero miest kde by 

som chcela pokračovať. Dlhodobý cieľ je byť 
šťastná a spokojná so svojím životom.  

Ďakujem Ti srdečne za Tvoj čas a prajem 
Ti nech sa Ti splnia všetky Tvoje ciele a túžby 
aj tie o ktorých sme nehovorili.

Zhováral sa Ján Hladík

Foto: J. Hladík
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Kuk do škôlky
Karneval

V mesiaci február sa v našej materskej 
škole konal dlho očakávaný KARNEVAL.

Naše detičky sa veľmi tešili na túto ak-
ciu, keďže sa mohli prezliecť do svojich obľú-
bených kostýmov za spidermana, batmana, 
rôznych bojovníkov a hrdinov. Dievčatá za 
princezné, Annu či Elzu, čarodejnice, víly 
a mnoho iných, krásnych masiek. V doobed-
ňajších hodinách sme sa s deťmi a celým ko-
lektívom škôlky premiestnili do kultúrneho 
domu, kde nás čakal bohatý program. Kaž-
dá z tried mala pripravené rôzne pesničky, 
básničky aj tančeky. Spoločne sme si zatan-
covali v kruhu, spievali sme si, hrali sme sa 
kruhové hry, hádzali sme si balóniky a ob-
divovali a predstavovali sme si masky. Mali 

sme tam prichystané občerstvenie a ako kaž-
dý rok, tak aj tento rok nemohli chýbať deť-
mi obľúbené nutelové šišky, džúsiky a ovo-
cie. V kultúrnom dome to žilo radosťou, 

smiechom a dobrou náladou.
Už teraz sa tešíme na ďalší karneval v bu-

dúcom roku.
Za kolektív MŠ Katarína Klasová

Ocenárium
Naša materská škola je skutočne 

škôlkou zážitkovou. Každý týždeň sa 
v nej deje niečo nové, čo predtým 
deti nevideli a nezažili. Prináša im 
to nielen radosť, ale ich obohacuje 
aj o nové poznatky.

O tom sme sa mohli presvedčiť 
aj 8. marca 2023, keď k nám zavítalo 
Ocenárium.

Hneď zrána v telocvični „prekva-
pivo“ vyrástla veľká kupola. Deti do 
nej najskôr zvedavo nakukli, potom 
sa v nej ochotne a s radosťou usadili 
(niektoré si aj ľahli na zem) a pred-
stavenie podmorského života mohlo 
začať. Nápaditá projekcia sa posta-
rala o to, že okolo detí sa na kupole 
vznášali a plávali morské živočíchy 
najrôznejších tvarov a farieb. Toto 

všetko bolo obohatené príbehom 
dvoch statočných rybiek, ktoré sa 
snažili zachrániť svoju pokojnú 
morskú zátoku pred trajektom. Ťaž-
kú úlohu splnili aj s pomocou rád 
starej korytnačky. Ich spoločná zá-
chranná akcia skončila úspechom 
a deti sa mohli aj na tomto príbehu 
presvedčiť, aké je dôležité navzájom 
si pomáhať. 

Fantastický svet morských ži-
vočíchov, rýb, koralov i chalúh celý 
príbeh krásne podfarbil a urobil pre 
deti pútavejším. 

Deti boli spokojné, nadšené a 
záver celej akcie patril ešte fotogra-
fovaniu. 

Za kolektív MŠ  Denisa Tatar

Zaleťme si spolu do 
vesmíru

Ďakujeme pani Ľubomíre Hujsovej za púta-
vo vysvetlené tajomstvá vesmíru. Deti raketou 
preskúmali všetky planéty slnečnej sústavy, na-
kreslili si súhvezdie, vyskúšali si rôzne druhy ďa-
lekohľadov a na záver dostali preukaz astronau-
tov. Svoje poznatky o vesmírne deti zhmotnili 
do výtvarných prác, ktoré sa poslali do výtvarnej 
sútaže „Vesmír očami detí“.

Za kolektív MŠ Ivana Tedlová
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Balóny šťastia
… Marec je mesiacom knihy. Každým 

rokom sa v rámci Slovenska poriada „NOC 
S ANDERSENOM.“ Je to noc plná rozprávok 
a prekvapení.

Po prvýkrát sme sa zúčastnili tejto noci 
aj my najmenší, škôlkari a to v hojnom počte 
tridsaťjeden detí. Boli plné očakávaní, dá sa 
povedať, že detská zvedavosť nepozná hra-
nice.

Stretli sme sa o osemnástej hodine 
v pekne pripravenej telocvični. Hos-
ťom bola teta Janka Ščepánková, deti ju 
poznajú ako „tetu knihovníčku.“

Porozprávala nám zopár milých 
slov o  H.CH. Andersenovi, ako veľ-
kom rozprávkarovi a  vysvetlila de-
ťom, prečo práve on sa stal symbolom 
všetkých rozprávok. Pretože táto noc 
odhaľuje čaro a tajomnosť všetkých 
rozprávok, prečítala nám až dve. Jedna 
bola o „ŠKAREDOM KÁČATKU“ a tá druhá 
o „FERDOVI MRAVCOVI:“

Ako šibnutím čarovného prútika sa 
deti razom premenili na mravčekov s čer-
venočierno bodkovanými mašľami, ktoré 
nám ušila teta Žilincová. Veľmi pekne ďa-
kujeme! Masky mravčekov si deti zhotovili 

na výtvarnom krúžku. Na mašličkách sme 
si uviazali „FERDOVSKÝ UZOL“ a už sme sa 
ponorili do rozprávkovej ríše.

Pomaly sa šerilo a  nás čakalo jedno 
milé prekvapenie – héliom nafúkané baló-
ny, s ktorými sa potrápil pán Ferko Ščepá-
nek. VĎAKA!

Obliekli sme sa a  každé dieťatko si 
v  rúčke pevne zvieralo 
motúzik s farebným baló-
nikom. Všetci sme sa zo-
radili na betónovú plochu 
školského dvora a sústre-
dili sa na pokyny. Všetky 
deti si želali tajne svoje 
„prianie,“ ale všetky deti 
súhlasili, aby sme mali 
jedno spoločné. „SVE-
TOVÝ MIER!“

… aby všetky deti sve-
ta boli šťastné, aby nepo-
znali hlad, zimu, utrpe-
nie.

…aby nezažívali 
hrôzy vojny, aby rozdá-
vali úsmevy a nemuse-
li prosiť o pohladenie… 
A lásku…

Keby ste len videli 
tie detské očká! Chá-
pali…

… A zrazu vzlietli naše balóniky, leteli 
krásne spolu až do atmosféry – do „NEBA.“ 
Videli sme už len farebné bodky, ktoré pri-
pomínali špendlíkové hlavičky. Bol to mi-
moriadny zážitok pre deti.

„Jeden“ chlapček mal v očiach slzy a po-
vedal mi, že mi prezradí jeho tajomstvo.

„Pani učiteľka, môj dedko nedávno 
zomrel a je v nebíčku, tak ja som mu poslal 
môj balónik.“ Pohladila som ho so slovami: 
„To si urobil naozaj zo srdiečka – SUPER!“ 
Slzy sa razom premenili na krásny úsmev.

Vrátili sme sa dnu a rozdelili na výtvar-
né skupinky Deniskinu MACHUĽKU a moju 
MATERINKU. Deti prekrásne zilustrovali 
Ferda Mravca a vytvorili návrhy na knižný 
obal. Výtvory putovali internetom do celo-
slovenskej súťaže „Vráťme knihy do škôl.“

Po vyhodnotení a odovzdaní odmien, 
diplomov, medailí sme sa rozlúčili. Samo-
zrejme nechýbali ani sladkosti od pani ria-
diteľky a „KABELA PLNÁ PREKVAPENÍ“ od 
tety knihovníčky.

Síce sme sa rozlúčili, ale nie všetci, tí od-
vážnejší zostali aj nocovať.

… No naozaj to bola sranda, hoci veľmi 
zodpovedná. Srdečná vďaka patrí aj pani 
učiteľkám Katke Klasovej a Mgr. Katke Kra-
tochvílovej za pomoc pri usmerňovaní a or-
ganizovaní detí. Pred spaním sa opäť číta-
la rozprávka, pretože „čítaný text“ je veľmi 
potrebný, hlavne pre deti, ktoré o chvíľu na-
stúpia do školy.

… Deti pospali trocha neskôr, ako sme 
očakávali. Pozorovali sme ich sníčky. Kto-
vie o čom boli? Možno sa stretli aj s Ferdom 
Mravcom. Ktohovie?

Sme veľmi radi, že aj naša škôlka prežila 
„Noc s Andersenom.“ Pre niekoho to bolo 
po prvýkrát pre niekoho však posledný. Len 
hviezdy to vedia!

S láskou pre všetky deti
Jana Cabadajová
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Čo sa deje na našej škole…
13.2. Všetkovedko a Expert 

geniality show – výsledky
Ako sme vás informovali v minulých 

číslach, 30. 11. sa na našej škole konala ce-
loslovenská online súťaž Všetkovedko a Ex-
pert geniality show a teraz vám prinášame 
výsledky.

Do súťaže Všetkovedko sa prihlásilo 25 
detí. Z nich titul „VŠETKOVEDKO“ získa-
li Anička Hnátová z 2.C a Zuzka Reszková 
z 2.B.

Z 28 súťažiacich v súťaži Expert genia-
lity show sa podarilo získať titul „TOP EX-
PERT“ (patria medzi 25  % najlepších vo 

svojej kombinácii tém) - Lilli Vrablecovej 
z 6.A, Adamovi Netrimu z 6.A a Adriane 
Goliašovej z 8.B.

V jednotlivých témach získali veľký dip-
lom – to znamená, že vo svojej téme patria 
medzi 25 % najlepších – nasledovní žiaci:

• Päť jazykov kultúry –
Adam Netri, 6.A a Lilli Vrablecová, 6.A

• Ako funguje svet –
Lilli Vrablecová, 6.A

• Do you speak English? –
Tamara Štefanovičová, 7.A

• Tajomstvá prírody –
Adriana Goliašová, 8.B a Alžbeta 

Rakšányiová, 8.A
• Od Dunaja k Tatrám –

Lucia Slováková, 8.A
• Mozgolamy - Miška Chalmovianska, 

8.A, Viliam Ďatko, 9.B – tretie miesto 
na Slovensku a tiež špeciálna cena

Blahoželáme všetkým oceneným a te-
šíme sa, že na našej škole je toľko múdrych 
hlavičiek. A kto sa tento rok nestihol ale-
bo neodvážil prihlásiť, nemusí byť smutný. 
Súťaž si môžete vyskúšať v budúcom škol-
skom roku.

17.2. Hokejový turnaj v Malackách
Dňa 17. 2. sa z našej školy zúčastnili 3 

hokejové tímy v turnaji o pohár primátora 
Malaciek v minihokeji. Podujatie sa konalo 
na ľadovej ploche v Zámockom parku v Ma-
lackách. Naše telocvikárky A. Hubeková a R. 
Bukovinová zostavili 3 tímy – 2 chlapčen-
ské a jeden tím dievčat – a poctivo tréno-
vali na hodinách telocviku, ale aj poobede 
v rámci krúžku. No ako sa nám darilo? Veľmi 
dobre😊. Chlapci sa v konkurencii ôsmych 
družstiev umiestnili na skvelom 3. a 4. mies-
te, ale s veľkou radosťou môžeme napísať, 
že našim dievčatám sa podarilo získať 1. 
miestoooo!!!

Za víťazný tím bojovali tieto baby:

Sára Orthová, 7.B
Ema Orthová, 5.B
Matea Križanová, 8.A
Saskia Neradovičová, 6.A
Eliška Matlovičová, 7.B
Hana Zálesňáková, 9.B
Lucka Slováková, 8.A
Laura Strošová, 8.B
A máme tu ešte jednu skvelú 

správu. Sára Orthová získala dva 
poháre - za najúspešnejšiu hráč-
ku tímu a za najlepšiu strelkyňu. 
Milé dievčatá a tiež chlapci, boli 
ste úžasní a veľmi vám blahože-
láme.

25.2-3.3. Lyžiarsky 
výcvik – siedmaci

V sobotu 25. 2. sa siedmaci 
a  pani učiteľky R. Bukovinová 
a A. Hubeková vybrali na lyžiar-
sky výcvik do Krpáčova. Cesta tr-
vala 4 hodiny, počas sme ktorých 
dostali 2x vynadané za hudbu, 
ktorú sme púšťali nahlas ☺. Vy-
stúpili sme z autobusu, vybrali 
kufre a hurá na svah. Každé ráno 
sme mali o 7:00 budíček, o 8:00 
raňajky, potom sme sa prezliekli 
do športového a  šli sme dolu 
kopcom na svah. Od 9:00 do 
12:00 sme lyžovali, obed, od-
dych a znova na lyže. Na lyžiach 
sme boli rozdelení do skupín. Tí, 
čo nevedeli lyžovať, boli s p. uč. 
Hubekovou, a tí, čo už niekedy 
stáli na lyžiach, boli s p. uč. Bu-
kovinovou. O  18:30 bola veče-
ra, o 19:00 program a do 21:30 
voľný čas. A potom sme šli spať. 
Prebiehal aj ping -pongový turnaj. 
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V stredu, sme mali oddychový deň. Ráno 
sme lyžovali a poobede sme mali dlhší od-
dych, a šli sme sa poprechádzať. Videli sme 
jazero a starý hotel, ku ktorému nám p. uč. 
Bukovinová povedala zopár zaujímavostí. 
Vo štvrtok večer sme mali karneval. Síce 
nám haprovala wi -fi, ale aj tak sme si za-
tancovali, zaspievali a zabavili sa. Masky 
boli zábavné – napríklad policajt, zajac, 
Šmoulinka a Vexy (tá zlá šmoulinka) ale-
bo čarodejnica a mačka.

V piatok sme mali preteky v slalome. 
Pretekali sme v 2 kategóriách - dievčatá 
a chlapci. Tu vám prinášame výsledky.

Chlapci trieda 1.KOLO 2.KOLO SPOLU

1. Bruno  
Masár 7.B 20:06 39:03 

išiel vzad

2. Oliver 
Braunecker 7.A 24:78 23:32 47:57

3. Sebastián 
Urbanič 7.A 24:25 23:50 47:75

Dievčatá trieda 1.KOLO 2.KOLO SPOLU

1. Dorota 
Mackovičová 7.B 21:41 18:94 40:35

2. Sára  
Orthová 7.B 22:72 20:63 43:35

3. Sára 
Hurbaničová 7.B 23:71 22:31 46:02

*Alex Culák, hoci bol najlepším lyžiarom kurzu, 
nemohol byť hodnotený, pretože trénuje ako 
navigátor v paraolympijskom tíme. Dostal as-
poň špeciálnu cenu – čokoládu.

Pár dní s nami strávila aj naša bývalá 
žiačka, paraolympionička v lyžovaní, Ale-
xandra Rexová, s  ktorou sme mali pred-
nášku o  živote profesionálneho lyžiara. 
Bolo veľmi poučné na vlastné oči zažiť, ako 
sa dajú prekonať všetky prekážky a ako sa 
dá zvládnuť aj zdravotné znevýhodnenie, 
keď sa veľmi chce. A tých najlepších Saška 
naučila aj triky na lyžiach.

Posledný večer sme mali vyhodnote-
nie – pretekov, izieb a karnevalu. Na záver 
bola udelená cena Sašky Rexovej, ktorú zís-
kala Matea Križanová za krásne osvojenie 
si lyžiarskych zručností a najväčší pokrok 
v lyžovaní. Pani zdravotníčke Mirke Ščepá-
novej a jej manželovi sa ušla čokoláda za celý 
týždeň práce – aj na svahu, aj na izbách. Vďa-
ka nim sme prekonali všetky bruškabolenia 
a odreniny a ani vírus nás nezložil… ☺.

Pani učiteľkám ďakujeme, že nás naučili 
lyžovať a za nezabudnuteľné zážitky. Všetky 
fotky si môžete poprezerať vo fotogalérii na 
našej webovej stránke. (priama účastníčka 
D. Mackovičová, 7.B)

6.3.-11.3. Plavecký 
výcvik – druháci
Aj naši druháčikovia absolvovali týždňo-

vý plavecký výcvik v športovej hale Mali-
na v Malackách. Na začiatku boli rozdelení 
do troch skupín a každý deň po rozcvičke 
strávili 2 hodinky v bazéne. Hrali sa zábav-
né hry a používali aj rôzne pomôcky – plá-
vajúce podložky, valce… Tréneri ich veľmi 
chválili, akí sú odvážni a šikovní.

14.3. Detské maratónske 
hry – 1. stupeň
Chlapci a dievčatá z 3. a 4. ročníka sa 

v utorok 14. 3. zúčastnili atletickej súťaže 
Detské maratónske hry v Malackách. Súťa-
žilo 21 družstiev v 6 disciplínach: skok do 
diaľky, hod na cieľ, beh cez prekážky, hod 
penovou šípkou, skákanie do olympijských 
kruhov, dráha Formula, zložená z viacerých 
častí. 

Disciplíny boli zaujímavé, išlo v nich 
o rýchlosť, presnosť a šikovnosť. Do okres-
ného kola sa zohorským zástupcom nepoda-
rilo prebojovať. Ale v silnej konkurencii sa 
určite nestratili, v skoku do diaľky boli prví 
a svoju štafetu vyhrali. Ďakujeme za vzornú 
reprezentáciu Hanke Hoľanovej, Paťke Meli-
šovej, Sofii Budajovej, Davidovi Filadelfimu 
a Peťovi Gerthoferovi. A p. uč. L. Malinovej 
za organizáciu.

17.3. Danka a Janka – 
divadelné predstavenie – 
1. stupeň
Toto je momentka z veselého predstave-

nia pre deti prvého stupňa, ktoré sa usku-
točnilo v kultúrnom dome. Kto čakal presný 
príbeh o dvojičkách podľa knihy Márie Ďu-
ríčkovej, bol trochu prekvapený. Divadielko 
nebolo len o Danke a Janke (ktorá bola ply-
šová), ale aj o ich bračekovi Miškovi. Do deja 
boli zapojené aj naše deti a aj pani učiteľky. 
Páčili sa nám farebné kulisy a bábky, deti sa 
dobre bavili. Ostatné fotky si popozerajte 
v našej fotogalérii.

16.3. Zúbkove pramene – 
súťaž v recitovaní 
- obvodné kolo 
v Malackách
Dňa 6.  2.  2023 sa uskutočnilo 

školské kolo recitačnej súťaže Zúb-
kove pramene (Hviezdoslavov Ku-
bín) – 1. kategória (2. až 4. ročník). 
Zúčastnilo sa 16 súťažiacich, v pred-
nese poézie 12 detí, v prednese prózy 
4 deti. Porota v zložení K. Snopková, 
E. Handlová, E. Rybárová rozhodla 
o nasledovnom umiestnení:

1. kategória - Poézia
1. Ema Turanská (3.B)
2. Karolína Hanáková (4.A)
3. Gréta Zvarová (2.B)
Na druhom stupni prebehlo škol-

ské kolo dňa 28.2, kde sme mali zá-
stupcov len v poézii.

2. kategória - Poézia 
1. Martin Strelka, 5.A
2. Martin Slovák, 6.B 
3. Júlia Beňadiková, 6.A

3. kategória - Poézia
1. Dorota Pastierová, 7.B 
2. Zuzana Sabolová, 8.B

Tentokrát šli dňa 16. 3. naši najlepší reci-
tátori zo školského kola na obvodné kolo do 
Malaciek. Najviac sa darilo Martinovi Strel-
kovi a Viktórii Jurinovej, ktorí sa obaja vo 
svojich kategóriách umiestnili na krásnom 
druhom mieste.  Blahoželáme!!!
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20.3. a 21.3. Pytagoriáda – 
matematická súťaž – 
okr. kolo v Malackách
Pytagoriády sa aj tento rok zúčastnili naj-

lepší matematikári z 3-8. ročníkov. Úspeš-
ní riešitelia školského kola (to sú takí, ktorí 
vypočítajú správne aspoň 10 príkladov z 15-
tich), postúpili do okresného kola. Dôle-
žitá je však aj rýchlosť – za každé 4 ušetre-
né minúty z hodiny je 1 bod. Okresné kolo 
bolo rozdelené na dva dni, v pondelok sa ho 
zúčastnili traja tretiaci, ôsmi štvrtáci, no 
a v utorok sme držali palce trom šiestakom 
a piatim ôsmakom. A tu sú úspešní riešitelia 
okresného kola - Andrea Sekelová a Zara Ko-
várová, 4.A, Emil Pastier, 4.B, Lilli Slezáková, 
6.A, Anna Dudeková, 8.A a Elena Kordošová, 
8.B. Aj keď sa neumiestnili na prvých troch 
miestach, vôbec nevadí. Nikdy nezaškodí 
potrénovať si hlavičku a získané skúsenos-
ti sa im určite niekedy v budúcnosti zídu. 
A okrem toho si urobili voľno v škole… 😊

22.3 Monitor 9 – celoslovenské 
testovanie deviatakov
Testovanie z matematiky a slovenského 

jazyka MONITOR 9 je pre našich deviatakov 
veľký deň, na ktorý sa pripravujú s pani uči-
teľkami od začiatku školského roka. Tento 
rok sme mali až štyri skupiny. Ako exter-
ný dozor prišli na našu školu traja p. učite-
lia a jedna p. učiteľka z Lábu a Plaveckého 
Štvrtka a na výmenu išli až štyria naši uči-
telia robiť externý dozor do ich škôl. Všetko 
u nás prebehlo bez problémov. A keďže celú 
organizáciu dňa mala už tradične na staros-
ti p. zástupkyňa A. Hubeková, ani sa neču-
dujeme. Pani riaditeľke Ľ. Štefanovičovej 
a pani učiteľkám Z. Kolesíkovej a A. Golia-
šovej ďakujeme za kvalitnú prípravu na ho-
dinách aj v rámci krúžkov a našim deviata-
kom želáme, aby im ich výsledky v monitore 
pomohli pri prijímačkách na stredné školy.

22.3. Svetový deň vody 
– aktivity v ŠKD
V stredu 22. marca sme si i my v škol-

skom klube detí pripomenuli dôležitosť 
vody v našich životoch. Pani vychováva-
teľka Lenka Hurbanová spolu s Erikou Di-
nušovou vymysleli vonkajšie aktivity, či už 
praktické alebo teoretické. Na šiestich sta-
novištiach si deti vyskúšali svoje poznatky 
o vode. Napríklad otázka z kvízu: Aká je 
chemická značka vody? (H2O). Na druhom 
stanovisku si na papierovú kvapku mali 
napísať na čo všetko využívame vodu. 
Tretie stanovisko bolo najjednoduchšie, 
úlohou detí bolo kriedou na tabuľu nakres-
liť dažďovú kvapku. Štvrté a piate stanovis-
ká boli tak trocha kreatívne. Vyrobili sme 
si papierový kvietok, ktorý sme si vyfarbili, 
poskladali a položili do nádoby s vodou. Kvet 
sa nám krásne roztvoril. Na piatom stano-
visku špeciálnymi fixkami nakreslili na ke-
ramickú lyžičku obrázok, ponorili do vody 
a obrázok sa „odlepil“ od lyžičky a ostal plá-
vať na vode. Šieste stanovisko bolo taktiež 

kreatívne. Z kuchynských utierok sme vy-
robili „papierového červíka“. Po vložení do 
vody sa začal pohybovať. Užili sme si príjem-
ný deň s krásnym teplým slnečným počasím. 
Sľúbili sme si, že budeme našu vodu šetriť 
a chrániť.

Rôzne aktivity ku Svetovému dňu vody 
prebiehali aj na prvom stupni v rámci vy-
učovania.

24.3. Buwko a Sniwka 
– divadelné predstavenie v ŠKD
21. 3. je medzinárodný deň lesov a 27. 3. 

je Svetový deň divadla. My sme si oba tie-
to výnimočné dni pripomenuli 24. 3. 2023. 
Pozvali sme si tvorivý tím divadla Zábavka, 
aby nám zahrali ich predstavenie s názvom 
Buwko a Sniwka (III.) Zachraňujú krajinu 
Perinu. Bola to eko -rozprávka o ochrane ži-
votného prostredia – ako zachrániť ranenú 
brezu a celý les pred strašnou environmen-
tálnou katastrofou. Vystupovali tam dvaja 

kamaráti Buwko a Sniwko spolu s dvoma 
bábkami. Do predstavenia boli zahrnuté aj 
deti. Separovali, upratovali, pomáhali… ke-
ďže to bolo interaktívne predstavenie, de-
ťom sa to veľmi páčilo. Po prestavení ešte 
Buwko a Sniwko naučili deti tanček. Ako 
poďakovanie za krásne a  hlavne poučné 
predstavenie boli herci odmenení silným 
potleskom. (za všetky infošky z ŠKD ďaku-
jeme E. Dinušovej)

29. 3. Veľkonočná 
výzdoba – ŠKD a Klub 
Jednoty dôchodcov
Keďže sa nám blíži Veľká noc, 

školský klub detí v spolupráci s Klu-
bom Jednoty dôchodcov v  Zohore 
sme i tento rok zopakovali spoločnú 
aktivitu – výzdobu parku v strede de-
diny. Deti v školskom klube vyrobili 
papierové vajíčka rôznych veľkostí, 
ktoré sme potom zalaminovali, aby 
v  prípade zlého počasia vydržali. 
V stredu sa potom p. vych. I. Mikle-
tič s jej triedou vybrali do parku, kde 
ozdobili stromy. Pri vešaní ozdôb pa-
novala príjemná atmosféra. Tešíme 
sa na ďalšiu spoluprácu a možno zase 
o rok pri rozvešaní vajíčok v parku.

26.3. „Deti deťom“ – 
ŠKD vyhodnotenie 
výtvarných prác
Centrum kultúry Lozorno vyhlásilo 

detskú knižnú súťaž „Deti deťom“. Úlo-
hou detí bolo nakresliť ich obľúbenú 
rozprávku, napísať príbeh alebo báseň. 
Z nášho školského klubu detí sme poslali 
do súťaže viacero výtvarných prác. 26. 3. 
sa v Zohore konalo vyhodnotenie, kde 
boli práce aj vystavené. Ocenení boli aj 
naši umelci Adam Rybár a Richard Fu-
sek. Srdečne gratulujeme a tešíme sa na 
ďalšie výtvarne práce. Ďakujeme taktiež 
Centru kultúry v Lozorne.

Prebrané zo školského časopisu ZOŠKO
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Prechádzka  
k Dračiemu dubu v Lozorne

Určite ste počuli o dube v Lozorne, ktorý 
bol nominovaný do súťaže Strom roka 2022. 
Je to starý Dub lesný – Quercus robur, ktorý 
sa nachádza na malom vŕšku Kopanička. Po-
menovanie Dračí dub dostal na základe jeho 
výzoru, ktorý pripomína sediaceho draka. 
Obvod kmeňa je 677 cm a meria 18m . Od-
borníci odhadli vek stromu na 600 až 700 
rokov. Strom roka organizuje Nadácia  Eko-
polis, pod záštitou známeho speváka Petra 
Lipu. Dračí dub vyhral prvé miesto na zákla-
de online hlasovania. Počas februára sa dalo 
hlasovať aj v súťaži Európsky strom roka. Za-
pája sa tam 16 európskych krajín. 21.03.2023 
bude v Bruseli slávnostné vyhlásenie výsled-
kov. Držíme palce Dračiemu dubu.

Ani my zo Zohora sme nelenili a zorga-
nizovali sme turistickú prechádzku k víťa-
zovi. Oslovili sme rodičov a deti či by sa ne-
pridali a nešli si obzrieť Dračí dub. V nedeľu 
12.2.2023 sme sa stretli pri Lozorskej prie-
hrade o jednej hodine. Účasť bola hojná čo 
veľmi milo potešilo. Mamičky, tatovia, deti 
a dokonca aj babičky s chuťou a s úsmevom 
na tvári využili krásne počasie a vydali sa na 
cestu. Bolo nám veselo, deti nadšene poska-
kovali a skoro vždy boli prvé. Po pár krát-
kych oddychových a napájacích prestávkach 

sme dorazili k mohutné-
mu stromu, ktorý sa pred 
nami týčil vo svojej celej 
kráse. Spravili sme si pár 
fotiek, nabrali síl a pokra-
čovali sme ku našej ďalšej 
zástavke Močiarna. Tam 
bola opäť krátka občerst-
vovacia zastávka, preho-
dili sme pár slov a vybrali 
sa naspäť ku priehrade. 

Malí i tí veľkí turisti 
prežili peknú turistickú 
nedeľu s prísľubom, že 
si zopakujeme turistiku 
na iné zaujímavé miesto 
v  blízkej budúcnosti. 
Ďakujem všetkých zú-
častneným, teším sa na 
nové spoločné zážitky 
a  možno aj v  hojnej-
šom počte. Prekoná-
me účasť?! (bolo nás 
podľa mojich počtov 
65) A  jasné beriem 
aj návrhy na miesta, 
ktoré by sme spolu 
navštívili.

Deti na Červenom domčeku
V nedeľu 5.3 o 13:00 sa skupinka malých 

turistov spolu so svojimi rodičmi vybrali 
na ľahkú turistiku k Červenému domčeku. 
Stretli sme sa na priehrade v Lozorne a spolu 
sme vyrazili na „Nový svet’’(je to cesta nad 
priehradou -oficiálny názov Pavlov vrch). Po 
žltej značke ku Szylabovmu krížu cez ohek 
a cieľ našej cesty Červený domček.

Po ceste sme si vychutnávali okolitú prí-
rodu, bezvetrie v lese a dobrú náladu. Aj keď 
počasie nebolo úplne slnečné, výhľady na 
neďalekú zrúcaninu hradu Pajštún sme si 
vychutnali. 

Počtom nás nebolo veľa, ale chválim 
tých, ktorí aj v nie celkom lákavom počasí 
išli a nesedeli doma. Ako sa hovorí: „nie je 
zlé počasie, len zle oblečený turista’’. Plní na-
bití energiou sme sa vybrali na cestu späť. 
Na priehrade sme sa rozlúčili s prísľubom 
ďalšej turistiky v našom blízkom okolí. Te-
šíme sa na Vás 😊

Turistka Erika
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Seniori
kolo dátum čas zápas
26. 19/03/2023 15:00 TJ Slovan Viničné - FC Zohor

14. 26/03/2023 15:00 FC Zohor - Futbalový klub 
Dubová

15. 02/04/2023 16:30 ŠK Šenkvice - FC Zohor
16. 08/04/2023 16:30 FC Zohor - OŠK Plavecký Štvrtok
17. 16/04/2023 17:00 FC Zohor - TJ Veľké Leváre

18. 22/04/2023 17:00 OFK Vysoká pri Morave - FC 
Zohor

19. 30/04/2023 17:00 FC Zohor - TJ Družstevník 
Budmerice

20. 07/05/2023 17:00 PŠC Pezinok B - FC Zohor
21. 14/05/2023 17:00 FC Zohor - ŠK Lozorno, FO
22. 21/05/2023 17:00 FC SLOVAN Častá - FC Zohor
23. 28/05/2023 17:00 FC Zohor - FKM Stupava

24. 04/06/2023 17:30 ŠK Záhorák Plavecký Mikuláš -  
FC Zohor

25. 11/06/2023 17:30 FC Zohor - FK Jablonové
Starší žiaci

kolo dátum čas zápas

12. 19/03/2023 11:00 TJ Veľké Leváre - FC Zohor

13. 26/03/2023 12:30 FC Zohor - FC Rohožník

14. 01/04/2023 13:15 FK Dúbravka B - FC Zohor

Jedná sa o základnú časť (2 skupiny),  
po ktorej nasleduje nadstavba.

V nadstavbe dochádza k bojom  
o postup do vyššej ligy.

Staršia prípravka U11
kolo dátum čas zápas
11. 02/04/2023 10:30 FC Zohor - FK Malé Leváre

13. 16/04/2023 10:00 FC Rohožník - FC Zohor

14. 23/04/2023 10:30 FC Zohor - TJ Záhoran Kostolište

15. 30/04/2023 10:30 FC Zohor - FKM Stupava B

16. 06/05/2023 9:00 FK Kuchyňa - FC Zohor

17. 14/05/2023 10:30 FC Zohor - Obecný športový klub Láb

18. 21/05/2023 10:30 FK Malé Leváre - FC Zohor

19. 28/05/2023 10:30 FC Zohor - TJ Záhoran Jakubov

12. 04/06/2023 10:00 TJ Záhoran Jakubov - FC Zohor

20. 11/06/2023 10:30 FC Zohor - FC Rohožník

21. 17/06/2023 10:30 TJ Záhoran Kostolište - FC Zohor

Mladšia prípravka U9
kolo dátum čas zápas

1.

22-23/04 
Jablonové/
Kostolište/

Lamač

10:00 FK Jablonové - FC Zohor

10:45 TJ Záhoran Kostolište - FC Zohor

12:15 FK Lamač - FC Zohor

2.

06-07/05
Jablonové/
Kostolište/

Lamač

10:00 FK Jablonové - FC Zohor

11:30 TJ Záhoran Kostolište - FC Zohor

12:15 FK Lamač - FC Zohor

3.

20/05/2023
miesto: 
Zohor

10:00 FC Zohor - FK Jablonové

10:45 FC Zohor - TJ Záhoran Kostolište

11:30 FC Zohor - FK Lamač

4.

03-04/06
Jablonové/
Kostolište/

Lamač

10:00 FK Jablonové - FC Zohor

10:45 TJ Záhoran Kostolište - FC Zohor

11:30 FK Lamač - FC Zohor

Karlova Ves - Seniori
kolo dátum čas zápas
17. 25/03/2023 15:00 FKM Karlova Ves Bratislava - FK Danubia Veľký Biel
19. 09/04/2023 16:30 FKM Karlova Ves Bratislava - FK Vajnory
22. 29/04/2023 17:00 FKM Karlova Ves Bratislava - TJ Záhoran Kostolište
24. 07/05/2023 17:00 FKM Karlova Ves Bratislava - FK Karpaty Limbach
26. 21/05/2023 17:00 FKM Karlova Ves Bratislava - FC Slovan Modra
28. 04/06/2023 17:30 FKM Karlova Ves Bratislava - TJ Čunovo
30. 18/06/2023 17:30 FKM Karlova Ves Bratislava - TJ Záhoran Jakubov

ROZLOSOVANIE MUŽSTIEV
2023 – JARNÁ ČASŤ

Jarná príprava 
futbalistov  

V rámci prípravy na jarnú sezónu sa naši 
futbalisti zúčastnili viacerých turnajov.

Dňa 18. marca sa odohralo finále v halovom futbale v Malackách, 
kde prvé miesto spomedzi šiestich tímov obsadili hráči FC Zohor 
v skupine U11 (staršia prípravka). Z úspechu sa všetci veľmi tešili.

Dňa 26. marca sa mladšia prípravka zúčastnila futbalového tur-
naja v Studienke. Chlapci hrali s chuťou a stali sa víťazmi celého 
turnaja.  
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HBK Roconaba – Hokejbal výsledky a tabuľky
Muži  prehľad jarná časť
5.3.HBK Roconaba Zohor – SK Jihlava 5:4 
12.3.HBK Roconaba Zohor – SK Sudoměři-

ce 3:4pp 
19.3.HBK Roconaba Zohor – HBC Flyers Jih-

lava 5:4 
25.3.Eagles Brno – HBK Roconaba Zohor 0:6 
15.4.HBK Roconaba Zohor – HBC Hodonín 

2:6 Play-Off
16.4. HBK Roconaba Zohor – HBC Hodonín 

6:3 Play-Off
22.4. HBK HBC Hodonín – Roconaba Zohor 

7:4
23.4. HBK HBC Hodonín – Roconaba Zohor 

8:6
Tabuľka 2. Liga mužov Morava 

po základnej časti
Tým Z V VP PP P SKÓRE BODY
SK Jihlava 14 10 3 0 1 85‑26 36
HBC Flyers 
Jihlava 14 9 1 1 3 86‑42 30

SK Sudoměřice 14 7 1 1 5 54‑51 24
HBK Roconaba 
Zohor 14 7 0 2 5 58‑60 23

HBC Hodonín 14 6 1 2 5 57‑48 22
JVSK SLZA 
Okříšky 14 6 0 2 6 63‑60 20

HBK Bulldogs 
Brno B 14 1 2 0 11 32‑81 7

Eagles Brno 14 1 1 1 11 34‑101 6

Starší žiaci U15   jarná časť 
18.3.HBK Roconaba Zohor – HBK Medokýš 

Martin 2:0
18.3.HBK Roconaba Zohor – HBK Medokýš 

Martin 8:6
25.3.SHC Opava – HBK Roconaba Zohor 

4:8
25.3.SHC Opava – HBK Roconaba Zohor 

6:5
15.4.HBK Roconaba Zohor – HBK Bulldogs 

Brno 6:1
15.4.HBK Roconaba Zohor – HBK Bulldogs 

Brno 0:3

Tabuľka starších žiakov Morava
Tým Z V VP PP P SKÓRE BODY
HBK Roconaba 
Zohor 16 13 0 0 3 120‑37 39

HBK Bulldogs 
Brno 14 9 1 1 3 89‑42 30

HBK Medokýš 
Martin 14 8 0 1 5 57‑46 25

SHC Opava 14 7 0 0 7 69‑60 21

HBK Kyjov 16 3 1 0 12 52‑91 11

HbK Karviná 14 2 0 0 12 40‑151 6

Mladší žiaci U13  jarná časť
12.3.SK Jihlava – HBK Roconaba Zohor 6:3
12.3.HBC Malenovice – HBK Roconaba Zo-

hor 3:4
16.4.HBK Roconaba Zohor – HBC Maleno-

vice 2:3
16.4.Eagles Brno – HBK Roconaba Zohor 0:4

Tabuľka mladších žiakov Morava
Tým Z V VP PP P SKÓRE BODY
HBC 
Malenovice 20 13 1 1 5 79‑37 42

HBK Roconaba 
Zohor 16 10 0 2 4 41‑32 32

HBK Medokýš 
Martin 17 9 2 2 4 54‑33 32

Eagles Brno 17 9 1 1 6 61‑46 30
HbK Karviná 20 7 2 2 9 55‑73 27
SHC Opava 19 7 2 1 9 46‑51 26
SK Jihlava 19 6 2 1 10 42‑50 23
TJ Sokol 
Poruba 16 1 0 0 15 14‑70 3

Prípravky U9 
Družstvo prípravky sa 26.3. zúčastnilo celoslo-
venského turnaja President cup v Žiline. Vo 
vekovej kategórii U9 obsadilo pekné 2. miesto.

D. Gerthofer
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Podrobnosti čoskoro upresníme
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Obec Zohor, Základná škola  Obec Zohor, Základná škola  
a Materská škola v Zohorea Materská škola v Zohore

pppp

pozýva všetky pozýva všetky mmamičky,  amičky,  
bbabičky a prababičkyabičky a prababičky

      na oslavu      na oslavu

Milí kamaráti,

hudobná skupina Vega srdečne pozýva 
všetky deti od 0 do 99 rokov na 

ZÁBAVNÉ MÁJOVÉ 
MUZICÍROVANIE 

ktoré sa uskutoční dňa  

27. 5. 2023 (sobota) od 10:00  

v Kultúrnom dome v Zohore.
Čo Vás čaká:

• • zážitková hra na hudobných zážitková hra na hudobných 
nástrojoch,nástrojoch,

• • hudobno – pohybové hry,hudobno – pohybové hry,

• • výroba jednoduchých domácich výroba jednoduchých domácich 
nástrojov,nástrojov,

• • domáce koláčiky a pitný režim.domáce koláčiky a pitný režim.

Vstup je voľný. Tešíme sa na Vás! 

ktorá sa uskutoční

v nedeľu 14. mája 14. mája 2023 2023 
o 16,00 hodo 16,00 hod

v Kultúrnom dome 
v Zohore

Príďte s nami spoločne osláviť  
tento pekný sviatok.

Dňa   Dňa       matiek    matiek
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Krojovaný fašang

Karneval v škôlke

Divadelné predstavenie 
Kurníkšopa

Divadelné predstavenie Kurníkšopa

Krojovaný fašang - Najkrajšie masky

Divadelné predstavenie Kurníkšopa

Krojovaný fašang - Najkrajšie kroje



Velkonočné pondzelí

Velkonočné pondzelí

Velkonočné dielničky
Velkonočné dielničky

Rodnú rečú

Noc s Andersenom 

- Ferdovia Mravcovia zo základnej školy

Noc s Andersenom 
- Ferdovia Mravcovia zo materskej školy

Velkonočné pondzelíVelkonočné pondzelí


